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Budujemy basen 
w Kolbuszowej 

R o z p o c z y n a j ą s i ę p r a c e p r z y b u d o w i e nowo

czesne j k r y t e j p ł y w a l n i w K o l b u s z o w e j . 

12 października hr. Burmistrz Kolbuszowej Jan Zuba podpi
sał umowę z wykonawcą wyłonionym w drodze przetargu nicogra-
nieconego firmą SKANSKA, Oddział Budownictwa Ogólnego w 

Rudnej Małej, na wykonanie I etapu budowy basenu obejmującego 
stan surowy otwarty. Obiekt wraz z infrastrukturą towarzyszącą: 
kortem tenisowym, boiskiem do gry w piłkę siatkową, obszernym 
parkingiem wraz z drogami dojazdowymi zlokalizowany będzie 
na placu przy ul. Jana Pawła II pomiędzy budynkami Liceum 
Ogólnokształcącego, a Centrum Kształcenia Praktycznego. 

* ed-nastr 26 

Widzę szanse na 
rozwój tego ośrodka 

J e ś l i n a s i p o s ł o w i e * 
s e n a t o r o w i e w o j e w o d a 
i i n n i p o m o g ą n a m z a ł a 
t w i ć p i e n i ą d z e to b ę d z i e 
t u p o r z ą d n y , p r a w d z i w y 
o ś r o d e k a k a d e m i c k i . B ę 
d z i e W y d z i a ł B i o t e c h n o l o 
g i i n a s k a l e e u r o p e j s k ą — 

Wywiad z dziekanem 
UR Igorem Zubrzyckim -
czytaj na słr. 13 

To była bardzo dobra kadencja 
Do końca obecnej kadencji, ty do 12 listopada pozostało już za

ledwie kilkanaście dni. Nadszedł czas podsumowań. Według przewa
żających opinii mieszkańców powiatu była to bardzo dobra kadencja. 
Dzięki zgodzie, pracowitości, szeroko rozumianej współpracy radnych, 
oraz osób zasiadających w Zarządzie Powiatu dokonano ogromnego 
postępu w rozwoju Powiatu Kolbuszowskiego. 

Dzięki operatywności panów Starostów ściągnięto do tegoż Po
wiatu z zewnątrz środki w wysokości, uwaga: 17 milionów zł. I w tym z 
programów Unii Europejskiej, z Ministerstw, z Funduszy sektorowych 
- centralnych i wojewódzkich, partycypacji Gmin, etc.). Wykonano 
wiele inwestycji, w tym ponad 50 km nowych dróg po wiato wych. 

•v :• r--.-.., Powiatu Kałbutzowskiega Bogdan Romaniuk i Waldemar Ma-
rheta dosiadają modernizacji jtdnej z wielu dragr Fol. B. Popek 



Jan ZUBA 
Kandydat na Burmistrza 

Kolbuszowej 
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W Apensen na pożegnanie były łzy 
W dniach 8.10.-14.10.2006. 23-oso-

bowa grupa uczniów Zespołu Szkól nr 
2 w Kolbuszowej gościła w dolnosaksoń-
skim mieście Apensen. 

Wyjazd zorganizowany został już po raz 
drugi w ramach współpracy między part
nerskimi gminami Apensen i Kolbuszowa. 
Gospodarz wymiany - Sehulzentrum Apen
sen - przygotował dla gości z Kolbuszowej 
wiele atrakcyjnych niespodzianek: np. zwie¬
dzanie Hamburga, Cuxhaven i Buxtehude. 
Przy ładnej pogodzie uczniowie podziwiali 
również XVI -wieczne miejscowe budownictwa 
w skansenie Kiekeberg. Największą atrakcja 
był jednak spacer po dnie Morza Północnego 
i zbieranie muszelek, co było możliwe tylko w 
czasie odpływu, oraz obserwowanie z godzi
ny na godzinę przypływu. Dyrektor szkoły, 
Gunter Bruns* pokazał naszym uczniom 
szkołę w Apensen oraz zapoznał ich z funk-

Mi "ku'. - -.- KirhfiH-rg. 

Wycieczka do Hamburga - iv lic ',>.'..•• it Hamburgu 

cjonowaniem niemieckiej 
szkoły, w praktyce każdy 
uczeń mógł bliżej przyjrzeć 
się szkole uczestnicząc w 
kilku lekcjach. 

K o l b u s z ó w sk ich 
uczniów gościł również na 
ratuszu burmistrz Peter 
Sommer. 

Uczestnicy wycieczki 
dużo czasu spędzali ze swo
imi rówieśnikami z miej
scowości Apensen, Beck-
dorf, Sauensiek. Wieger-
sen, Nin dorf. Goldbeck, 
Ravenahe i Lohe. u któ
rych mieszkali. 

, Fot. Materna Stygn 

Goście spotkali się w Apensen z niezwy
kle miłym przyjeriem. czas spędzony w rodzi
nach pozostanie na długo w pamięci. Przed 
wyjazdem towarzyszyły uczniom niepew
ność, nerwowo szukano w słownikach słówek 
angielskich i niemieckich oraz wkuwano je. 
podróż do Apensen dłużyła się, ale po całym 
tygodniu spędzonym wśród rówieśników i 
goszczących ich rodzin żal było odjeżdżać. 
W oczach pojawiły się łzy. Były zapewnienia, 
obietnice i plany na przyszłość. Jednak nowj 
koledzy nie rozstają się na długo - dyrektor 
Hruns. w czasie wieczoru pożegnalnego, za
pewnił, że w maju 200? uczniowie z Apensen 
znów odwiedzą Kolbuszowe. 

Beata Mierzwa 
Fol. MoWiwz Stygn 

U n a s L a s o w i a k ó w 

LASOWIACKIE ZIMIOKI 2006 
Tradycją stało s ię , że w Kolbuszowej Górnej corocznie odbywa s ię impreza 

ludowa „Lasowiackie Zimioki*1. 
W świat dawnych obyczajów lasowiackich w niedzielne 

popołudnie S października wprowadzili nas artyści ludowi, 
koła gospodyń wiejskich oraz mieszkańcy wsi Kolbuszowa 
Górna, podczas organizowanego w tej miejscowości Święta 
Kultury Wsi Lasowiackiej. Tegoroczną uroczystość rozpoczę
to od oficjalnego otwarcia nowo wyremontowanego budynku 
Domu Kultury- Centrum Kultury Wsi. W gronie zaproszonych 
gości znaleźli się: Poseł na Sejm RP Zbigniew Chmielowiec, 
Senator RP Mieczysław Maziarz, Ks. Administrator Bogusław 
Bembenik, Przewodniczący Rady Powiatu Józef Kardyś. V-ce 
Przewodniczący Rady Powiatu Stefan Orzech, Przewodni
czący Rady Miejskiej Jan Wiącek. V-ce Przewodniczący Rady 
Miejskiej Józef Fryc, V-ce Przewodniczący Hady Miejskiej 
Stanisław Rumak, Burmistrz Kolbuszowej Jan Zuba, Zastęp
ca Burmistrza Marek Gil, Dyrektor Miejskiej i Powiatowej 
Biblioteki Publicznej Andrzej Dominik Jagodziński, Redaktor 
TVP 3 Rzeszów Jerzy Dynia, Prezes Zarządu Oddziału Po

wiatowego ZOSP RP Stanisław Kosiorow-
ski, Zastępca Prezesa Zarządu Oddziału 
Powiatowego ZOSP RP Tadeusz Serafin. 
Prezes OSP Kolbuszowa Górna Leopold 
Machowski, Swoją obecnością zaszczycili 

cd. na str. 26 



LACZEGO Z LISTY PRAWO I SPRAWIEDLIWOŚĆ 
Kilka lat temu, obserwując sytuacje w 

powiecie koLbuszowskim, grupa osób skupiona 
wokół 3łr/ew[idniczącego Rady Powiatu - Jó
zefa Kardysia, podjęła działania w kierunku 
potrzeby wypromowania osoby, która miała
by szanse uzyskać mandat poselski. Widząc 
poparcie społeczne dln PiS, J Kardy s, będąc 
pełnomocnikiem PiS na powiat kolbuszowski. 
zaproponował kandydaturę ówczesnego Bur
mistrza - Zbigniewa Chmiełowca. Co do tej 
osoby była jednomyślność grupy Wybory parla
mentarne potwierdziły słuszność tego wyboru, 
Zbigniew Chmielowiec startując z list PiS został 
posłem. Współpracując z Senatorem Wł. (My
łem - wiceministrem ds polityki regionalnej 
oraz z posłami PiS: A. Pakuła - Sacharczuk, 
St. Ożogiem, K. Gołojuchem, K. Moskalem, A. 
Szlachtą, mając wsparcie Przew. Klubu Parla
mentarnego PiS, M. (Cucbeińskiego, nasz po
wiat i region ma otwarte drzwi do wszystkich 
instytucji centralnych. 

Chcąc zabezpieczyć interesy powiatu 
kolbuszowskiego oraz regionu przy podziale 
środków finansowych, zachodzi potrzeba wpro¬
wadzenia do Sejmiku Województwa Podkarpac
kiego naszego kandydata wystawionego i po
pieranego pizoz ugrupowanie PiS, co zapewni 

współpracę z w/w Senatorem i Posłami. Takim 
kandydatem, który uzyskał jednoznaczne po
parcie w/w Parlamentarzystów oraz Eurodę-
pulcwanego - Mieczysława Janowskiego - jest 
obecny Przew, Rady Powiatu, Józef Kardyś. 
Jego postawa i zaangażowanie w czasie kampa
nii wyborczej do Sejmu, nabyte doświadczenie 
samorządowe, bardzo duża skuteczność działa
nia w pracy społecznej, gwarantują osiągniecie 
założonych celów. Jako Przewodniczący Rady 
Powiatu obecnej kadencji nie dopuści) do kon
fliktów wewnątrz Rady, co było nagminne w 
poprzedniej kadencji. Potrafił on godzić interesy 
wszystkich gmin powiatu kolbuszowskiego, w 
przeciwieństwie do działań niektórych osób 
odpowiedzialnych za pracę Starostwa. 

Nasi kandydaci do Rady Powiatu startu
ją w wyborach z zamiarem stworzenia Rady 
i Zarządu Powiatu, realizujących w zgodzie 
z poszczególnymi Samorządami Gmin swoje 
zadama. Obca jest im obecna sytuacja kimfhk-
towa na Linii Poviat - Gminy. Priorytetem ich 
działania będzie maksyma: instytucje tworzą 
nie budynki lecz kadra, wyposażenie i korzysta
jący z tych instytucji. Hasło: urząd dla petenta 
(a nie odwrotnie! będzie codziennością w ich 
pracy. 

By ta współpraca wszystkich samorządów 
dala pozytywne efekty, wystawiamy również 
kandydatów do Rad Gmin. W większości są to 
osoby sprawdzone w działaniach samorządo
wych na rzecz rozwoju swoich gmin, poparte 
wieloletnimi pracami społecznymi. Gwarantują 
•ni kontynuację rozpoczętych działań oraz peł
ną współpracę z Burmistrzem i Wójtami. 

Gwarantem tych działań będą nasi kan
dydaci na Burmistrza i Wójtów powiatu kolbu
szowskiego. Pełne poparcie naszego powiatowe
go środowiska PiS otrzymali: nu Burmistrza 
Miasta i Gminy Kolbuszowa - Jan Zuba, Wójta 
Gminy Cmolas - Eugeniusz Galek, Dzikowca 
- Ki tysiUif Klecha, Majdanu Królewokiego 
-Jerzy Wilk, Raniżowa-Marian Indyk. 

Przedstawione w skrócie nasze zamiary 
będziemy realizować wspólnie ze środowiskami 
solidarnościowymi oraz ze wszystkimi stowa
rzyszeniami katolickimi. 

Twórzmy jedność dla dobra całego społe
czeństwa. Jeżeli popieracie nasze zamierzenia, 
i • prosimv o udział i poparcie w nadchodzących 
wyborach samorządowych 12 listopada br 

Komitet Powiatowy PiS 
w Kolbuszowej 

Z o s t a t n i e j c h w i l i . . . 

W związku z tym, Że niektóre media podają informację o kandydowaniu 
p. Bugdaiin Rumaniuka ł listy Pi^, wyjaśniamy: 

Na szczeblu centralnym zostało podpisane porozumienie pcmiędzy grupą 
p. Jana Olszewskiego a Zarządem Głównym PiS o umieszczeniu na listach PiS 
do Sejmików Województwa kandydatów z grupy Jana Olszewskiego W skład 
tej grupy wchodzi między innymi Narodowe Kolo Parlamentarne - NKR którego 
członkiem jest były poseł Ligi Polskich Rodzin - Zygmunt Wrzodak a obecnie 
członek Klubu Poselskiego "Ruch Ludowo-Narodowy^? - patrz A v̂w.sejm.gov. 
p|l. Umowa ta przypisała 5 miejsce dla tej grupy. Kolo posła Wrzodaka wskazało 
na to miejsce Bogdana Romaniuka t przydziału powiatu stalowowolskiego, który 
też jest w naszym okręgu wyborczym. Wyjaśniamy również, że na mocy podobnego 
poiozumienia, drugie miejsce na liście PiS do Sejmiku Województwa jest przydzielone 
PSLrPiast. W/w poiiyzumienia obejmują wszystkie województwa. 

Środowisko PiS naszego powiatu i Posłowie okręgu wyborczego doSejmu składało 
dwukrotnie ostre protesty do Zarządu Głównego PiS w Warszawie o usunięcie Bogda
na Romaniuka z listy PiS, Powodem protestów był fakt ciągłego atakowania naszego 
ugrupowania. Puda Zbigniewa Chmitlowca 4jeszcze jako kandydata \, Przew. Rady 
(W uir ll. obecnych Burmistrzów i Wiijiow oraz środowiska ludzi związanych z PIS. 

Informujemy, że jeżeli Bogdan Romaniuk będzie kandydował z listy PiS, to 
niejako kandydat popierany przez PiS, a tym bardziej przez nasze środowisko. 

W imipniit Pnnn Prpmipra prażyłam listt do sejmiku województwa pod
karpackiego 

Z wyrazami szacunku 

Dorota Skworoda 
Asystentka J a n a Olszewskiego - Doradcy Prezydenta R P 

Nr okręgu Granice Ugrupowanie Kandyda! Liczba 
wyborczego okręgu radnych 

1 Rzeszów NKP Jan Kula 7 
II Mielec NKP Leszek Ĉ pły 
lii Stalowa Woa NKP Bogdan Romanuk 6 
IV RP Rob*lMa*j i 
V NKP 0 

Mieczysław Jnooweki fcJT^te 
panel do Parlamentu 

"i 'i- . i " 

Snuto **łdvłJłw Ofljl 
" •*i /i- (.ii*- OirndcH-H 

ruBini i r• p i• r 
KumiPT Maiul 

f• -r' V«i »j- •'!',£ 

fitritów.m.in.jffliń. 
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W y b i e r a m y s a m o r z ą d y 
O d n a s s a m y c h , o d n a s z e g o z o r g a n i z o w a n i a s i ę z a l e ż ą l o s y 

n a s z y c h m a ł y c h o j c z y z n i to, k t o n i m i p o k i e r u j e . C h o d z i o to, a b y 
w y b i e r a ć l u d z i s u m i e n i a , u c z c i w y c h i k o m p e t e n t n y c h , a p r z e 
k r e ś l i ć l u d z i p o c h o d z ą c y c h z n a d a n i a l o k a l n y c h k l i k i u k ł a d ó w , 
z a l e ż n y c h o d z ł o d z i e j s k i c h g a n g ó w c z y a n t y n a r o d o w y c h p a r t i i . 

Trwa kampania samorządowa. W środ
kach przekazu przesadnio zaakceptowano 
temat zmiany ordynacji. Za mało mówi się i 
pisze o tym, kogo wybierać. Tb, że komitety 
wyborcze mogą. zawierać umowy o wspólnym 
podziale mandatów, czyli o tzw. blokowaniu 
list, służy wszystkim ugrupowaniom i partiom 
(uniknie sie potem problemów z zawiązaniem 
koalicji w samorządachJ. Celem zmian było 
ustabilizowanie sceny politycznej na poziomie 
lokalnym. Poza tym należy pamiętać, że sama 
ordynacja nie jest jakimś panaceum na rozwią
zanie problemów społeczno - politycznych. 

Jednym słowem, najważniejsi są ludzie: 
mądrzy, uczciwi, odpowiedzialni, zapewniający 
także odpowiednie przedstawicielstwo społecz
ności lokalnej. Obowiązująca w Polsce or
dynacja jest z całą pewnością ordynacja o tzw. 
otwartych listach wyborczych. My naprawdę 
wybieramy konkretnych łudzi. Problem tylko 
w tyra, aby ich znaleźć i wybrać. 

Na początek trzeba przełamać w sobie 
niechęć do udziału w sprawach publicznych, 
do polityki i polityków. Skąd się ta niechęć 
bierze? Tb proste: przez lata wmawiano nam, 
głównie na łamach prasy postkomunistycznej 
i liberalnej, że do władzy chcą „dorwać się* ci, 

którzy liczą na łatwe i duże pieniądze. W tym 
celu wbijano do głowy zwłaszcza katolikom, 
że polityka jest czymś niemoralnym, że nikt 
nie potrafi oprzeć się łapówkom, karierowi-
czostwu... 

Gazety przed wyborami roją się od za
kłamanych tekstów o udziale ludzi władzy w 
rożnych domniemanych aferach finansowych, 
0 złu, jednym słowem o tym, że ludzie uczciwi 
powinni stronić od polityki. Tymczasem polity
ka nie jest sama w sobie jakąś dziedziną ludz
kiej aktywności, co więcej, władza publiczna, 
dobrze pojęta, pozwala na bardzo szlachetne 
zachowania, 

Tb od poszczególnego człowieka za-
1 •'/' • jakim będzie politykiem czy urzęd
nikiem, komu będzie stuiył: dobru wspól
nemu czy mamonie. 

Najważniejszy jest ów duch służby, a na 
drugim miejscu postawiłbym dopiero koniecz
ne kompetencje oraz skuteczność działania. Po 
wtóre trzeba wybieranym ludziom „zajrzeć" do 
sumień i do kieszeni im już zaglądamy, np. w 
intei necie są ich oświadczenia majątkowo). 

Od osób publicznych wymagamy 
prawidłowo ukszta ł towanych sumień 
- prawda sumień osób publicznych nie 

powinna dla potrzeb wygranych wybo
rów rozbudzać fałszywych nadziei. Po 
prostu nie wolno obietnicami oszukiwać 
tych, których putem się reprezentuje. 

Ponadto każda z kandydujących osób 
powinna posiadać umiejętność zdecydowa
nego przezwyciężania takich pokus jak: nie
uczciwość, kłamstwo, wy korzy stywanie dóbr 
publicznych do wzbogacenia siebie czy grupy 
osób (partii), używania niedozwolonych środ
ków do zdobycia pieniędzy lub utrzymania 
się przy władzy. Tb są wyznaczniki sumienia 
polityków, sumienia polityki jako roztropnej 
troski o dobro wspóTne 

Po trzecie polityk* osoba na każdym szcze
blu władzy, powinna kierować się polską racją 
stanu. Bliskie powinny jej być te wartości, kto-
lym za cenę krwi i ofiar byli wierni nasi ojcowie 
0 dziadowie. Chodzi o narodową tożsamość, 
kulturę, poczucie przynależności do określonej 
ziemi, języka... Właśnie wybory samorządowe 
pozwalają zachować nadzieję, że na tym szcze¬
blu władzy dobrze wybrani radni, prezydenci 
1 burmistrzowie miast, wójtowie w gminach 
mogą w swych małych ojczyznach stanąć na 
straży polskiego interesu narodowego. 

Czesław Ryszka 

(senator RP, dziennikarz katolicki) 

Przedruk z cnwlaskicj gazety „WBlasku 
Przemieniania", nr, 35 (569), z da. 22 paź
dziernika 2006 rr nir. I I 

SZANOWNt WYBORCY! 
Jako Senator Rzeczpospolitę} Polskiej a zarazem Wasz lekarz naj* 

serdeczniej proszę o poparcie: 
1) Pana Starostę Bogdana Romaniuka na Radnego Sejmiku Województwa 

Podkarpackiego kandydującego z listy PIS. 
2) Kandydatów na Burmistrza i Wójtów z listy Powiatowego Forum Samorzą

dowego 
3ł Kandydatów na Radnych Powiatu Kolbuszowskiego z listy Powiatowego 

Forum Samorządowego 
4) Kandydatów na Radnych Rady Miejskiej w Kolbuszowej i Rad Gmin z listy 

Powiatowego Forum Samorządowego. 
Popierani przeze mnie kandydaci są katolikami, ludźmi uczciwymi, 
pracowitymi i bezinteresownymi. 
Są to ludzie prawdy, o głębokich korzeniach chiześcijańskich. Ich serca zawsze 

otwarte są na potrzeby drugiego człowieka. W swym działaniu ponad wszystko 
przedkładają najpiękniejsze polskie wartości j\lórymi są: Bóg, Honor i Ojczyzna. 

Ty]ko przy ich współpracy możemy mieć zagwarantowaną mocną pozycję 
naszego. 

Szpitala Powiatowego w sieci szpitali polskich, stabilizację i kontynuację 
dynamicznego rozwoju powiatu, dobrze funkcjonujący samorząd wojewódzki, 
dobrze funkcjonujące samorządy powiatowe i gminne, 

Z wyrazami szacunku Senator RP 
Mieczysław Maziarz 

P o w i a t o w e F o r u m S a m o r z ą d o w e : Będziemy kontynuować rozwój, uczciwość, jawność,.. 
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Powia towe Forum S a m o r z ą d o w e 
P o w i a t o w e F o r u m Samorządowe:Będziemy kontynuować rozwój, uczciwość, jawność... 

Kim jesteśmy, co zrobiliśmy do lej pory, co chcemy zrobić? 
Przez cztery minione lata kadencji, każ

dego miesiąca i dnia - radni Forum, Starosta 
Powiatu, Sekretarz i Członkowie Zarządu 
dawali dowody operatywności, pracowitości, 
uczciwości, jawności, patriotyzmu i spokoju. 
Dokonaliśmy rozwoju naszego Powiatu w każ
dej dziedzinie. Poczynając od inwestycji łna 
drogach powiatowych - 54 km nowych asfal
towych dróg. hudynku Starostwa Powiatowego 
oraz Sztucznej Nerki, budynkach Szpitala, Przy
chodni, Ośrodkach Zdrowia, Szkołach, Warszta
tach Terapii Zajęciowej, Instytucie Biotechnolo
gii, Państwowej Szkole Muzycznej, ect), poprzez 
oświatę (podniesienie poziomu nauczania szko
łach - LO W czołówce województwa, kompute
ryzacje, rozwój Uniwersytetu Rzeszowskiego w 
Weryni, rozpoczęcie działań na mecz włączenia 
Zespołu Szkół Technicznych do lotniczego pro
gramu „CEXU\ stworzenie lepszych warunków 
lokalowych dla Biblioteki Pedagogicznej, oraz 
Państwowej Szkoły Muzycznej), poprzez pomoc 
dla niepełnosprawnych (utworzenie Warsztatów 
Terapii Zajęciowej, Wypożyczalni Sprzętu do 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, Ośrod
ka Informacji dla osób Niepełnosprawnych), 
kończąc na kulturze (zorganizowanie w pomiesz
czeniach budynku Starostwa kilkudziesięciu 
bardzo interesujących wystaw, konkursów dla 
młodzieży i uroczystości). 

Nadchodzące cztery Łata kadencji, która 
rozpocznie się już 12 listopada br. będą dla 
nas kolejnym wyzwaniem. Przede wszystkim 
będziemy starać się uszanować i rozwijać to 
co już zostało zrobione, oraz realizować nowe 
pomysły służące zaspokajaniu potrzeb społe
czeństwa, W pierwszej kolejności zadbamy o 
dalsze prawidłowe funkcjonowanie admini
stracji Starostwa Powiatowego oraz jednostek 
podlegających pod Starostwo. Tak jak do tej 
pory, nie będziemy tolerować korupcji i nie
udolności urzędników. W naszym przekonaniu 
Polska powinna być państwem gdzie ur zędni
cy starają się zawsze (na ile to możliwe) sta
wać po stronie petenta, a nie przeciw niemu. 
Zamierzamy doposażyć poszczególne wydziały 
Starostwa w nowoczesny sprzęt komputerowy 
i inny, niezbędny dla polepszenia jakości i wy
dajności pracy 

Oprócz prawidłowego realizowania usta
wowych zadaii Starostwa, będziemy starać się 
tak jak do tej pory, w dalszym ciągu rozwijać 
Powiat w każdej ó^edzinie życia mieszkańców. 
Szczególny nacisk położymy na wykonywanie 
nowych odcinków dróg powiatowych, dopo
sażenie powiatowego Szpitala, Przychodni 
oraz Ośrodków Zdrowia w nowoczesny sprzęt 
medyczny. Podobnie doposażyć w odpowiednie 
sprzęty i pomoce szkól prowadzonych przez 

Powiat. Postaramy się zfmalizować włącze
nie Zespołu Szkół Tbchnicznych do programu 
rtCEXOhl i podjąć ścisłą współpracę z zakładami 
tworzącymi „Dolinę Lotniczą". Upatrujemy 
w tym wielką szansę dla rozwoju tej szkoły, 
a za tym i dla młodzieży naszego powiatu. 
Na pewno nadal będziemy wspierać rozwój 
ośrodka akademickiego Uniwersytetu Rze
szowskiego w Weryni. Będziemy ożywiać i 
rozwijać autentyczną działalność oświatową, 
kulturalną i sportową. W tej dziedzinie jest 
naprawdę bardzo dużo do zrobienia. W miai"ę 
posiadanych, niestety bardzo ograniczonych 
ustawowo kompetencji, będziemy starać się 
wpływać również na ożywienie gospodarcze 
powiatu, współpracować bliżej z gminami, 
urzędami i odpowiednimi instytucjami. 

Nasz program wyborczy zamierzamy re
alizować we współpracy ze wszystkimi ludźmi, 
organizacjami, oraz instytucjami, przyjaznymi 
naszemu Powiatowi, bez względu na opcje po
lityczne i światopogląd. W pierwszej kolejności 
liczymy na dalszą owocną współpracę z Sena
torem RP panem Mieczysławem Maziarzem 
(wywodzącym się z Forum samorządowcem 
i politykiem), wojewodą panią Ewą Draus, 
oraz nowym marszałkiem i radnymi Sejmiku 
Województwa Podkarpackiego. Liczymy też 
na bliższą współpracę z posłem panem Zbi-

Kandydaci Powiatowego Forum Samorządowego no radnytlt Rady Powiatu oraz na wójtów Gmin. Fot. S. Nagaś 
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gniewem Chmielowcem i innymi parlamenta
rzystami z naszego regionu. Spodziewamy się 
większego zaangażowania w sprawy naszego 
powiatu przedstawicieli obecnie rządzącej ko
alicji PIS, Samoobrona i LPR, w porównaniu 
do poprzedniej koalicji SLD, UR 

Naszymi kandydatami na radnych są 
ludzie operatywni, pracowici i uczciwi a jed
nocześnie skromni. Ludzie znani, sprawdzeni, 
którzy dolej pory pokazali już kim są i co po
trafią. Zadeklarowali oni że będą intensywnie 
działać na rzecz dalszego rozwoju Powiatu we 
wszystkich możliwych dziedzinach, że będą na 
każdym kroku popierać uczciwość i jawność, 
że będą eliminować korupcję i inne patologie. 
Dają gwarancję, że nie zmarnują tego co już zo
stało zrobione w Powiecie, a wręcz przeciwnie, 
będą to ulepszać, rozwijać i realizować nowe 
własne pomysły. Kandydaci Forum deklarują 
że wszelkie stanowiska w Powiecie I podobnie 
jak robili to już ich poprzednicy z Forum) będa. 
obsadzać ludźmi sprawdzonymi. 

Naszym kandydatem na Starostę Powia
tu jest pan Bogdan Romaniuk, były Sekretarz 
Powiatu, obecny Starosta, magister teologii 
- człowiek wyjątkowo operatywny, pracowity. 

skuteczny, uczciwy, młody, spoza wszelkich 
patologicznych układów. Przeciwnik korupcji, 
lenistwa i pozoranctwa. Znany w Warszawie. 
Umiejący pozyskiwać dla Powiatu duże pienią
dze z Unii Europejskiej, funduszy centralnych 
i wojewódzkich. Człowiek którego Kolbuszowej 
zazdrości wiele Powiatów w Polsce. 

Zwracamy się do wszystłdch mieszkańców 
naszego powiatu, do wyborców, o przemyślenie 
tego co tu zostało napisane i odpowiedzenie sobie 
na pytanie, czy podobają nam się dotychczasowe 
przemiany w powiecie i realizowany kierunek 
rozwoju. Czy podoba nam się to co deklaruje 
Forum, oi-az kandydaci na radnych z listy Fo
rum. Jeśli tak to prosimy o zaangażowanie się 
wszystkich państwa, i każdego z osobna, o czyn
ne poparcie fkażdy według swoich możliwości), 
zarówno przed wyborami jak i w dniu wyborów 
podczas głosowania. W samorządach, tak jak w 
polityce nie ma próżni. Złe rzeczy sieją się same 
i szybko rosną. Dobre rzeczy trzeba sadzić i 
pielęgnować. Jeśli nie paprzemy naszych kan
dydatów któizy będą realizować to co tu zostało 
napisane, ta na pewno na ich miejsce wejdą inni, 
ludzie rożni, z rożnych list, którzy mogą robie 
wszystko, łub prawie wszystko na odwrót. Na 

niektórych listach komitetów wyborczych mi się 
od ludzi o niejasnej przeszłości i powiązaniach, 
którzy już dali dowody, że na pierwszym miejscu 
przedkładają swój inteies piywatny, lub interes 
pewnych grup osób. Są też ludzie powiązani 
mocno z „okrągłostołowym" układem władzy. 
Tb co ich łiderzy robili przez ostatnie 15 lat w 
kraju, oni chcą zrobić w naszym powiecie. Są 
bliscy celu. 

Pamiętajmy o tym! Im więcej ludzi uczci
wych, poi^ądnych, da się zniechęcić do głoso
wania i w dniu wyborów pozostanie w domach, 
tym większe szanse na objęcie funkcji i stano
wisk mają doskonale zakamuflowani cwaniacy, 
karierowicze. Ludzie przekupni, zaszantażowa-
ni, złodzieje i pozoranci różnej maści i pokroju. 
Takie są wady i zalety demokracji, których na 
razie nie jesteśmy w stanie zmienić. 

Bardzo prosimy o liczny udział w wy
borach i poparcie konkretnych kandydatów 
Powiatowego Forum Samorządowego. Szczęść 
Boże!. 

Kandydac i Powiatowego F o r u m 
S a m o r z ą d o w e g o na radnych 

Rady Powiatu w Kolbuszowej 

Z n i c h w y b i e r z e m y r a d n y c h R a d y P o w i a t u 
K A N D Y D A C I P O W I A T O W E G O F O R U M S A M O R Z Ą D O W E G O , N A R A D N Y C H R A D Y P O W I A T U , 

Z P O S Z C Z E G Ó L N Y C H O K R Ę G Ó W W Y B O R C Z Y C H . L I S T A N R 1 6 . 

O K R Ę G N R 1: 
M I A S T O I G M I N A K O L B U S Z O W A 

13.Starzec G r z e g o r z J ó z e f , lat 31, 
zam. Werynia 

O K R Ę G N R 3: 
G M I N Y D Z I K O W I E C - N I W I S K A 

Kolbuszowa zam, Kolbuszowa Górna 
2. Augustyn E d w a r d Antoni, lat 51, 15. Wolny B a r b a r a , lat41,zam, Kolbu-

zam. Kolbuszowa Górna tzowa 

1. Romaniuk Grzegorz, łat 43, zam. 1 4 . T ę c z a K r y s t y n a T e r e s a , lat 37, 1. Prymon Józef, lat 47, zam. Niwiska 
2. B i a ł e k S t a n i s ł a w , lat 54, zam. 

Trześń 
3. K r u p a Kazimierz, lat 54, zam. Sie-

dlanka 
4. B a r a n Grażyna Janina , lat 39, zam, 

Przyłęk 
5. Wojdyło J a n , lat 55, zam. Kopcie 
6. B i e l e ń Eugeniusz, lat 54, zam. Spie 

3. B ą k E d w a r d , lat 50, zam. Kolbuszo- l 6 - Wojtowicz Tadeusz , lat 41, zam. 

wa 
4. C a c a j M a r i a H a l i n a , lat 55 zam. 

Kolbuszowa 

Przedbórz 

O K R Ę G N R 2-
G M I N Y C M O L A S - RANIŻÓW 

5. G l i n i a n y M a r i a , lat 51, zam. Kol- i , Stec S t a n i s ł a w a K a z i m i e r a , lat 7. R z a , a J ó z e f Adam.lat 61, zam, Dzi-
buszowa 

6. Hopek J ó z e f a , lat 57, zam. Kolbu
szowa 

7. J a n u s z S t a n i s ł a w , lat 59, zam. Za-
rębki 

8. N a g a ś S t a n i s ł a w , lat 51, zam, Kol
buszowa 

45, zam. Wola Raniżowska 
2. G r ą d z k a Beata, lat 43, zam. Rani

żów 
3. Smolak Marek, lat 47, zam. Mazu

ry 
4. Dec Grzegorz, lal 29, zam. Stani

szewskie 

kowiec 
8. G u l Anna , lat 57, zam. Mechowiec 

O K R Ę G N R 4: 
G M I N A M A J D A N KRÓLEWSKI 

1. B ź d z i k o t D a r i u s z S t a n i s ł a w , lat 
42, zam. Majdan Królewski 

2. G i l Bogdan, lat 41, zam. Komorów 
9. N i « g o d * A l e k s a n d « , , Zofia 1 « 4 2 , 6 . z i < | w , k i M a r i a n > l a t 6 8 > a a m . 3. K o p e ć S t a n i s ł a w , lat 49, zam. 

zam, Kolbuszowa Dolna 
10. P e r l i c k i Andrzej , lat 44, zam. Kol

buszowa Górna 
11. S ł o m i ń s k i W a c ł a w Marian, lat 59, 

zam. Kolbuszowa 
12. Stanisz Zbigniew, lat 49, zam, Wi-

dełka 

Ostrowy Baranowskie 
6. R u t c z y ń s k a W ł a d y s ł a w a J a d w i 

ga, lat 52, Ostrowy Tuszowskie 
7. Sa lwik M a r i a n S t a n i s ł a w , lat 42, 

zam. Hadykówka 
8. K u s a k K r y s t y n a , lat 48, zam, Cmo-

las 

Krzątka 
4. Niezgoda D a n u t a , lat 44, zam. 

Huta Komorowska 
5. Smuszkiewicz Marek, lat 43, zam. 

Majdan Królewski 
6. Wojtowicz J a n , lat 36, zam. Wola 

Rusmowska 

P o w i a t o w e F o r u m S a m o r z ą d o w e : Będziemy kontynuować rozwój, uczciwość, jawność... 
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Szanowni Państwo 
Cztery lata temu z ramienia ugrupowa

nia Liga - Forum w skład którego weszły 
trzy ugrupowania: Liga Połskich Rodzin, 
Powiatowe Forum Samorządowe, Prawo i 
Sprawiedliwość stanąłem na czele Zarządu 
Powiatu jako Starosta Kolbuszowski.^ 

Wspólnie z Zarządem dokonaliśmy istotnych inwestycji w naszym 
Powiecie. 
Do najważniejszych z nich można zaliczyć: 

• modernizacje Szpitala Powiatowego im. J a n a Pawia II lok. 2 
min. z łotych); 

• zakup ultra-sonografu (450 tyś złotych); 
• modernizacja O ś r o d k ó w Zdrowia (ok. L min. złotychk; 
• nadanie Szpitalowi imienia J a n a P a w ł a f i - p o d k r e ś l i ć nale

ż y że d o k o n a l i ś m y tego jako jedyni w Polsce w roku śmierc i 
papieża; 

• budowa Warsz ta tów Terapii Zajęc iowej - inwestycja 
przy udziale Caritas R z e s z ó w i P E R O N ; 

• utworzenie Wypożycza ln i S p r z ę t u Rehabilitacyjnego 
dla osób n i e p e ł n o s p r a w n y c h ; 

• utworzenie Punktu Informacyjnego dla Osób Niepeł 
nosprawnych - d z i ę k i tym dz ia łan iom s tworzy l i śmy 25 
nowych miejsc pracy; 

• p o z y s k a l i ś m y l min. z ł o t y c h z Warszawy na remont 
Szkoły Muzycznej I stopnia w której kształci s ię około 
105 dzieci z terenu Powiatu; 

• p r z e p r o w a d z i l i ś m y szereg inwestycji w O ś w i a c i e (re
mont dachu w L O w Kolbuszowej, Z S T w Kolbuszowej T 

Z S A E w Wtryni); 
• wyniku dobrej wspó łpracy z Uniwersytetem Rzeszów* 

skhn i kontynuacji decyzji ubieg łe j kadencji utworzo
no samodzielny zamiejscowy Wydział Biotechnologii 
(pierwszy na Podkarpaciu); 

• w inwestycjach drogowych przy partycypacji w kwocie 
25 % ze strony Gmin zbudowano 54 k m nowych dróg, 
ś w i a d c z y to o bardzo dobrej w s p ó ł p r a c y Starosty i 
Zarządu Powiatu z p o s z c z e g ó l n y m i Gminami, dla po
r ó w n a n i a w ubieg łe j kadencji zbudowano 4 km. dróg. 

Za duży sukces tego Zarządu należy uznać wprowadzenie 
Zespołu Szkół Technicznych w Kolbuszowej tak zwany projekt 
C E X 0 organizowany przez Stowarzyszenie Doliny Lotniczej, gdzie 
Zespól Szkół Technicznych będzie kształcił spawaczy pod poti-zeby 
przemysłu lotniczego. 

Również za wielki sukces tego Zarządu należy uznać wprowa
dzenie Powiatu Kolbuszowskiego do Rzeszowskiego Obszaru Metro
politalnego a także do podregionu Rzeszowskiego. Należy podkreślić 
że pierwotna propozycja Komisji Rządowe- Samorządowej Powiat 
Koibuszowskj sytuowała w podregunue Tarnobrzeskim, 

Podjęliśmy również skuteczne działania aby Szpital Powiato
wy im. Jana Pawła 11 w Kolbuszowej był zapleczem dla poligonu 
NATO-owskiego w Nowej Dębie. 

Następnie pizejęliamy na majątek Powiatu budynek przy 
uL Obrońców Pokoju po byłej Partii PZPR, podkreślić należy że 
wcześniejsze działania różnych Urzędów kończyły się niepowo
dzeniem. 

Jeżeli te działania Zarządu Powiatu, Starosty zyskały uzna
nie w oczach Państwa, zwracam się z prośbą o poparcie w nadcho
dzących wyborach Samorządowych 12 listopada i oddanie głosu 
na KWW Powiatowe Forum Samorządowe. 

Kandydaci z tej listy są gwarancją wyznaczonego kierunku 
rozwoju Powiatu Kolbuszowskiego. 

Szanowni Państwo Ja osobiście zdecydowałem się kandy
dować do Sejmiku Województwa Podkarpackiego, swoje 8-letnie 
doświadczenie samorządowe jako sekretarz powiatu, następnie 
jako Starosta Powiatu chcę wykorzystać przy ewentualnym Pań
stwa poparciu w Sejmiku naszego Województwa. Ważnym jest by 
Powiat miał tam swojego reprezentanta, ponieważ Samorząd Wo
jewódzki w latach 2007-2013 będzie dysponował dużymi środkami. 
Operacyjny Program Regionalny oraz Program Ściany Wschodniej 
da możliwość Gminom i Powiatom na poprawienie swojej infra
struktury Gminy i Powiat pod względem dokumentacyjnym, 
zadaniowym a także finansowym są przygotowane by sięgać po te 
środki. Jednak może się to okazać trudne gdy nie będziemy mieć 
w Sejmiku swojego przedstawiciela, 

W wyniku porozumienia na szczeblu Centralnym pomiędzy 
premierem Olszewski (RNL) a premierem Kaczyńskim (PiS) w 
całym kraju na liście PiS-u na miejscu 5 znaleźli się Kandydaci 
desygnowani przez premiera Olszewskiego. W naszym Okręgu NR 
3 tj. Kolbuszowa, Tarnobrzeg, Stalowa Wola, Nisko wytypowano 
moją osobę. 

Jeżeli przekonałem Państwa do siebie przez te 8 Lat pracy na 
rzecz Powiatu Kolbuszowskiego proszę o poparcie i oddanie głosu na 
moją osobę 12 listopada 2006r. 

Program KWW Powiatowe Fonon Samorz<jdotve zostania przed
stawiony w następnym wydaniu Przeglądu Kolbwszowskiego 

P o w i a t o w e F o r u m S a m o r z ą d o w e : Będziemy kontynuować rozwój, uczciwość, jawność... 
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K a n d y d a c i F o r u m n a w ó j t ó w 

\1 

G r z e g o r z R o m a n i u k 
Kandydat na burmistrza Miasta i Gminy Kolbuszowa. 
Lat 43h żonaty, żuna Krystyna, dwie córki Kamila i Gabriela, mieszka w Kolbuszowej. 
Wykształcenie średnie techniczne. 
Posiada duże doświadczenie samorządowe: w latach 1998 - 2002 Członek Zarządu Miasta i Gminy w 
Kolbuszowej. Obecnie radny Rady Powiatu Kolbuszowskiego. 
Właściciel Zakładu Pogrzebowego ̂ k a " . Przez wielu kojarzony jest z „Kolbuszowskim Mikołajem. 

D a r i u s z B i d z i k o t 
Kandydat na wójta Gminy Majdan Królewski. 
Lat 42, żonaty, czworo dzieci, mieszka w Majdanie Królewskim, 
Wykształcenie wyższe. Ukończył Uniwersytet Marii Curie Skłodowskiej w filia Rzeszowie w zakresie marketingu 
i zarządzania, oprócz tego studia podyplomowe na Akademii Świętokrzyskiej w Kielcach, kierunek matematyka z 
elementami informatyki, oraz zarządzanie oświatą na Wyższej Szkole Pedagogicznej w Rzeszowie 
Posiada duże doświadczenie samorządowe. W latach1998 - 2002 radny. Przewodniczący Rady Powiatu 
Kolbuszowskiego, w łatach 2002 - 2006 radny. Członek Zarządu Powiatu w Kolbuszowej -
Od 9 lat pracuje na stanowisku dyrektora Szkoły Podstawowej w Komorowie. 

E l ż b i e t a W r ó b e l 
Kandydatka na wójta Gminy Niwiska, 
Lal 48, zamężna, troje dzieci, mieszka w Niwiskach. 
Wykształcenie wyższe. Ukończyła Politechnikę Rzeszowską, kierunek techniczny, oprócz tego studia 
podyplomowe na Uniwersytecie Warszawskim, kierunek samorząd terytorialny, oraz na Uniwersytecie 
Jagiellońskim prawo pracy Posiada bardzo duże doświadczenie w pracy samorządowej. 
W łatach 1982 - 1990 pracowała na stanowisku Kierownika Gminnej Biblioteki Publicznej, a w 1990 - 2002 
na stanowisku Sekretarza Gnuny Niwiska. W lalach 1991 - 1998 była radną Rady Gminy w Niwiskach, 
a w latach 1998 - 2002 radną Rady Powiatu Knlbuszowskiego i Członkiem Ztrządu Powiatu. Od roku 2002 
pracuje na stanowisku Sekretarza 1'owiatu Kolbuszowskiego. 

J a n u s z T o k a r z 
Kandydat na wójta Gminy C mol as. 
Lat 42, żonaty, troje dzieci, mieszka w Cmolasie. 
Wykształcenie wyższe. Ukończył prawo na Katolickim Uniwersytecie Lubelskim, oprócz tego studia 
podyplomowe na Wyższej Szkole Administracji i Biznesu w Warszawie, kierunek organizacja i zarządzanie 
przedsiębiorczością. 
Od 1998 • 2006r był kierownikiem Ośrodka Wspierania Przedsiębiorczości w Cmolasde. 
Jest współtwórcą rozgłośni radiowe} Twoje Radio Cmolas", przez trzy lata by) dyrektorem tego radia. 

M a r i a C w a j n a 
Kandydatka na wójta Gminy Dzikowiec 
Lat 51, £tuuężii3. czwuru dzieci, mieszkanka Dzikowca. 
Wykształcenie wyższe prawnicze. Ukończyła Uniwersytet Rzeszowski, Wydział Prawa 
- kierunek administracja. 
Posiada duże doświadczenie samorządowe. W latach 1990 - 1998 pełniła funkcję radnej Rady Gminy 
Dzikowiec, w latach 1994 - 1998 była Członkiem Zarządu Gminy w Dzikowcu. W latach 1974 - 1982 
pracowała w SKR w Raniżowie, nadępnie w Dzikowcu, Obecnie pracuje we własnym specjalistycznym 
gospodarstwie rolnym - produkcja mleka. 

W ł a d y s ł a w G r ą d z i e l 
Kandydat na wójta Gminy Raniżów 
Lat 41, żonaty, troje dzieci. Urodził się i wychował w Raniżowie, miettzka w Woli Raniżowskiej. 
Wykształcenie wyższe. Ukończył Politechnikę Krakowską. Zawód wyuczony i wykonywany - architekt. 
Obecnie pracuje w Starostwie Powiatowym w Kolbuszowej, jako kierownik Wydziału Architektury 
i Budownictwa. Swoje umiejętności i doświadczenie zdobyte podczas pracy w Polsce i za granicą 
chciałby wykorzystać dla rozwoju gminy w której zamieszkuje. 
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Mieczysław Maziarz - Senator RP 

O Ś W I A D C Z E N I E 
W związku z pojawieniem się protestów działaczy PIS powiatu 

kolbuszowskiego co do kandydowania starosty Bogdana Romaniuka 
z listy PIS do Sejmiku Wojewódzkiego oświadczam. Pan Bogdan Ro
maniuk na mocy porozumienia byłego premiera Jana Olszewskiego 
reprezentującego ugrupowania patriotyczne i premiera Kaczyńskiego 
reprezentującego Prawo i Sprawiedliwość (PIS) został umieszczony na 
pozycji 5 listy Nr 4 Prawa i Sprawiedliwości. 

W wyniku lego grupa osób tj,: 
- Zbigniew Chmielowiec - poseł na Sejm RP(PJS), 
- Józef Kardys - przewodniczący rady powiatu f PIS), 
- Jan Wiacek - przewodniczący rady miejskiej (PIS), 
- Stanisław Rumak - sołtys Widełki (PiS), 
- Jan Zuba - bunnistra Kolbuszowej (PIS), 
- Marek Gil - zastępca burmistrza Kolbuszowej (PISK 
- Marta Tbndera-sołtys Zarebek(PIS). 
- Marek Weaoławski - dyrektor Szkoły Podstawowej w Zarębkach 

- Jerzy Sitko - wicedyrektor Zespołu Szkol Nr 2 w Kolbuszowej 
(PIS). 

- Józef Jakubczyk (PIS), 
-Henryk Kołacz (PIS). 
- Andrzej Noga - lekarz szpitala powiatowego im Jana Pawia U w 

Kolbuszowej (PIS)P 

- Adam Przybyto (PIS), 
- Stanisław Gąsior - sołtys Przedborza I PIS), 

identyfikując się z pismem Pana Kardysia, który pisze, że osoba 
starosty Romaniuka będzie profanacją dla listy PIS, wysłała Ust do 
premiera Kaczyńskiego, posła Kuchcińskiego oraz pozostałych posłów 
z Podkarpacia i żądaniem wykreślenia Bogdana Romaniuka z listy 
PIS. 

Gdy czytamy znaczenie słowa profanacja stwierdzamy, że jest to 
zbezczeszczenie rzeczy świętej, zaś osobę tego dokonującą nazywa się 
profanem. Jest to poważny zarzut pod adresem Pana Romaniuka. 

W tym liście pojawia się również zarzuty że Bogdan Romaniuk 
aULkuje PIS 

Oświadczam: 
- Jest nieprawdą, że Pan Romaniuk krytykował PIS, Prezydenta i 

Premiera Kaczyńskiego, 
- Prawdą jest. że krytykował działania osób sprzeciwiających się jego 

kandydaturze, 
- Prawdąjest* że krytykował ZłiignjewaChmieiowca za poświadczenie za 

prezesów GRLENU w Widelce, co do których toczy się postępowanie 
karne, 

- Prawdąj^ że kiytykował Zbigniewa 
zje o warunkach zabudowy lokalizującą stację CPN przy rondzie, która 
mesie zagrożenie zalewowe dla części miasta, a także zakorkowanie 
wyjazdu z miasta, 

- Prawdą jest, że kiytykował Pana Kardysia za stwierdzenie, że będzie 
namawiał komitety by nie zgłaszały kandydatury Jana Zn by na bur
mistrza Kolbuszowej, poczym sam zgłasza Jana Zubę na burmistrza 
Kolbuszowej. 

- Prawdą jest, że krytykował Kardysia za brak honoru, bo w liśae do 
premiera KaczyńskiegD i poda Knchrinskiegn pisze, ze jeżeli Bogdan 
Romaniuk będzie na Liście PIS do Sejmiku to on rezygnuje z kandydo
wania do Sejmiku i z pełnomocnika PIS na teren Kolbuszowej, poczym 
kandyduje do Sejmiku i dalej pełni funkcję pełnomocnika PIS, 

- Jest prawdą, że krytykuje Józefa Kardysia za minimalne zaintereso
wanie sprawami powiatu, na 200 posiedzeniach Zarządu Powiatu 
uczestniczył tylko 7 razy. Tb właśnie na Zarządzie dokonują się i ro
dzą strategiczne sprawy dla powiatu kolbuszowskiego. Za przykład 
niech posłuży były przewodniczący Rady powiatu Dariusz Bździkot 
z Majdanu, który na 180 posiedzeń Zarządu uczestniczył w ok. 140 
posiedzeniach. 

Jak łatwa zauważyć w/w osobom związanym z posłem Chmielowcem 
i Jozefem Kardysiem me podoba się ta krytyka. 

Stamsta Romaniuk krytykując te działania miał nadzieję, że d 
ludzie zweryfikują swoje postępowanie. W zamian nazwano go pro
fanem. 

Szanowni Państwo w pełni popieram kandydaturę Starosty Ro
maniuka do Sejmiku Wojewódzkiego Jestem przekonany, że tak jak 
walczył o sprawy Naszego powiatu będzie rriwnież walczył o nie w 
Sejmiku Wojewódzkim. 

Senator 
M i e c z y s ł a w Maziarz 

W Kolbuszowej powstało Porozumienie 
Samorządowe „Ojczyzna" 

W ostatnim czasie grupa działaczy z powiatu kolbuszowskiego 
skupiona głównie w Ruchu Patriotycznym i Krajowym Porozumieniu 
Samorządowym „Ojczyzna" zawiązała Porozumienie Samorządowe 
„Ojczyzna" i zarejestrowała Komitet Wyborczy Wyborców P. S. „Oj
czyzna. W skład Porozumienia weszli m in. radni powiatu z v - ce 
przewodniczącym Rady Powiatu Stefanem Orzech, radni Bady 
Miejskiej w Kolbuszowej i okolicznych gmin. 

W Komitecie Wyborczym znajduje się wiele znanych osób z po
wiatu kolbuszowskiego. którym dobro powiatu i lokalnej społeczności 
nie jest obojętne. Porozumienie Samorządowe „Ojczyzna" posiada 
struktury we wszystkich gminach powiatu kolbuszowskiego, oparte 
w gtownej mierze na działaczach R P. Ojczyzna. 

Powiatowy Zarząd Porozumienia tworzą szefowie struktur 
gminnych oraz radni Powiatu Kolbuszowskiego i Rady Miejskiej w 
Kolbuszowej. Na czele całego Porozumienia stoi 5 - osobowa grupa 
liderów: Stefan Orzech, Henryk Wilk, Krzysztof Kozioł, Krzysz
tof Wrona, Tadeusz Kopeć. 

(sch) 

Biuro Prasowe 
Prawo i Sprawiedliwość 
Regionu Rzeszowsko - Tarnobrzeskiego 
uł. Matejki G, 35-073 Rzeszów 

1 7 * * 0 0 1 5 tel. kom.: 0 60809 05 10 
rcHEOwftpin.cirg.pl 

Rzeszów, 24 października 2006 r. 

SPROSTOWANIE 
W związku z artykułem z dnia 23 października 2006 r. w „Super 

Nowościach" pt. „Kandydat PiS, którego PiS nie chce...", informuję, 
ze Pan Bogdan Romaniuk został umieszczony na liście Prawa i Spra
wiedliwości do sejmiku województwa podkarpackiego jako kandydat 
z ramienia Narodowego Kola Parlamentarnego. Nieprawdą jest. że 
popierał go Prezes PiS Jarosław Kaczyński. 

Jedynym kandydatem z terenu kolbuszowskiego, będącym 
członkiem Prawa i Sprawiedliwości, jest Pan Józef Kardyś, prze
wodniczący Rady Powiatu Kolbuszowskiego oraz szef struktur PiS 
w Kolbuszowej. 

Izabela Fao 
Rzecznik Prasowy 

O kręgu Rzeszo wsk o-Ta r n ob r z es k i ego 
P r a w a i Sprawiedliwi 

http://cirg.pl
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SERWIS INFORMACYJNY 
RADY MIEJSKIEJ 

" w Kolbuszowej 

Z obrad Rady Miejskiej 
19 października lir odbyła się LIII sesjo 

IV kadencji Rady Miejskiej w Kolbuszowej. Po
rządek obrad obejmował miedzy innymi infor
macje: Burmistrza Kolbuszowej o działalności 
między sesjami oraz Dyrektora Liceum Ogól
nokształcącego Wandy Jasińskiej, Dyrektora 
Zespołu Szknł Technicznych Edwarda Mazura. 
Dyrektora Zespołu Szkol Agrotechniczno- Eko
nomicznych w Weryni Stanisława Olszówki i 
Prodziekana Zamiejscowego Wydziału Biotech¬
nologii Uniwersytetu Rzeszowskiego Marka 
Koziorowskiego z działalności szkół ponądgim-
nazjanych i uczelni wyższych z terenu Miasta 
i Gminy Kolbuszowa. 

Ponadto Rada Miejska w Kolbuszowej 
podjęła uchwały w sprawie: zmian w budże
cie Miasta i Gminy Kolbuszowa na rok 2006. 
zmiany treści uchwały Rady Miejskiej Nr XLW 
413/06 z dnia 16 marca 2006 roku w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 
dla Samorządu Powiatu Kolbuszowskiego na 

przebudowo drogi powiatowej Trzcan-Dumnt 
ków- Bukowiec-Kupno w miejscowości Kupno, 
zmiany treści uchwały Rady Miejskiej NrXLV/ 
412/06 z dnia 16 marca 2006 roku w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 
dla Samorządu Powiatu Kolbuszowskiego na 
przebudowę drogi powiatowej Widełka-Huci-
sko w miejscowości Widełka, przystąpienia do 
sporządzania miejscowego planu zagospodaro
wania przestrzennego terenu w miejscowości 
Nowa Wieś, określenia zasad udzielania dotacji 
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków, sprzedaży w trybie prze
targu ustnego nieograniczonego nieruchomo
ści gruntowej własności Gminy Kolbuszowa 
położonej w Domatkowie, wyrażenia zgody na 
zamianę nieruchomości gruntowej własności 
Miasta i Gminy Kolbuszowa położonej w Kol
buszowej. 

Jus tyna Mucha 

Ruszają prace przy rekultywacji 
składowiska odpadów w Kolbuszowej 

N a s k ł a d o w i s k u o d p a d ó w k u m u r i a l i i y c h w K o l b u s z o w e j r o z p o 
c z y n a j ą s i ę p r a c e z w i ą z a n e j e g o r e k u l t y w a c j ą . 

W poniedziałek 25 września, podpisana 
została umowa pomiędzy Gminą Kolbuszowa, 
a wykonawcąh firmą PEKUM Rzeszów, wyło
nioną w drodze przetargu nieograniczonego. 

Gwoli przypomnienia, decyzją Wojewo
dy Podkarpackiego Ewy Draus. kolbuszow-

skie składowisko zostało zamknięte z dniem 
1 kwietnia 2006. Z powodu wyczerpania 
się pojemności składowiska, niespełnieniu 
wymogów ochrony środowiska oraz braku 
systemu pomiaru masy odpadów, systemu 
wyłapującego odpady wynoszone przez wiatr 

i instalacji od-
gazo w u j ą -
cychh dalszo 
jego funkcjo
nowanie nie 
miato racj i 
bytu. Dzięki 
staraniom na
szych władz, 
Gminie udało 
się pozyskać 
dofinansowa
nie projektu 
„Rekultywa
cja składowi
ska odpadów 
komunalnych 
w Kolbuszo

wej", w ramach działania 3 1 Obszary wiej
skie. Zintegrowanego Programu Operacyjne
go Rozwoju Regionalnego. 

W bieżącym miesiącu na składowisko 
przy ul. Św. Brata Alberta wprowadzony zo
stanie sprzęt i rozpoczęte prace przy rekul
tywacji składowiska: ukształtowanie czaszy 
i skarp składowiska, wykonana zostanie in
stalacja odgazowująca w formie 3-ch studni 
oraz instalacja odprowadzania wód opado
wych i odcieków z tego terenu. Ponadto na 
całym obszarze ułożone zostaną warstwy: 
uszczelniająca, odwadniająca, filtrująca oraz 
warstwa gruntu mineralnego i humusu. Po 
wykonaniu nowego ogrodzenia, rozpocznie 
się obsadzanie całego terenu byłego składo
wiska drzewami i krzewami oraz trawnikiem 
dywanowym. 

Inwestycja, której koszt wynosi 
1 906 781 zł, zakończona zostanie we wrze
śniu przyszłego roku. 

Justyna Mucha 

B u r m i s t r z K o l b u s z o w e j 

podaje do publicznej wiadomości, że zu
żyty sprzęt elektryczny i eleklroniczny będzie 
odbierany bezpłatnie od mierakańców Gminy 
Kolbuszowa przez Zakład Usług Komunal
nych w Kolbuszowej , ul. Piłsudskiego 
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Bezrobotnych coraz mniej? 
Na terenia Miasta i Gminy Kolbuszowa 

liczba bezrobotnych maleje Tak wynika z 
informacji Dyrektora Powiatowego Urzędu 
Pracy w Kolbuszowej Mani Wesołowskiej, 
jakiej udzieliła na ostatniej sesji Rady Miej¬
skiej w Kolbuszowej 28 września br Na dzień 
31 sierpnia br liczba bezrobotnych z terenu 
naszej Gminy wyniosła 1653 osoby, w tym 
999 kobiet, co stanowi 38,6 % ogółu zareje
strowanych w tutejszym Urzędzie Pracy. W 
ciągu ostatnich 8 miesięcy wyrejestrowanych 
zostało 1677 bezrobotnych w tym 706 kobiet, 
czego powodem było: podjęcie pracy- 601 osób. 
rozpoczęcie stażu-125 osób, braku gotowości 
do pracy- 565 osób. dobrowolna rezygnacja 
ze statusu osoby bezrobotnej- 51, innych po
wodów (nauka, emerytura, służba wojsko
wa, świadczenia przedemerytalne)- 92. W 
szczególnie nieprzyjaznej sytuacji na rynku 
pracy znajdują się głównie osoby bezrobotne 
do 25 roku życia i powyżej 50 lat, bezrobotni, 
którzy ukończyli szkolę wyższą do 27 roku 

życia, a także osoby bez kwalifikacji zawo
dowych, matki samotnie wychowujące, co 
najmniej 1 dziecko oraz niepełnosprawni- W 
okresie ostatnich 3 miesięcy do Powiatowego 
Urzędu Pracy w Kolbuszowej zgłoszono 747 
oferty pracy, z czego 451 skierowano z terenu 
Miasta i Gminy Kolbuszowa. Powyższe obej
mowały również: prace interwencyjne, staże, 
przygotowanie zawodowe w miejscu pracy 
uraz doposażenie lub wyposażenie stanowi
ska pracy dla zatrudnionego bezrobotnego. Z 
grupy 1077 zakwalifikowanych osób, pracę 
podjęło 499 w tym 226 kobiet. W kwietniu 
br Urząd Miejski w Kolbuszowej, w* pól me 
z PUP Kolbuszowa i Miejsko- Gminnym 
Ośrodkiem Pomocy Społecznej uruchomił 
nowe formy aktywizacji osób boziohotnych, 
polegające na wykonywaniu prac społecz
nie użytecznych. Dzięki pozyskanym przez 
Gminę Kolbuszowa 60% dofinansowaniu z 
Urzędu Pracy i 40 pokryciu przez własny 
budżet, do dnia 31 sierpnia br na powyższe 
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prace skierowanych zostało 231 osób w tym 
92 kobiety. Kolbuszowski Urząd Pracy od 
początku 2006 roku kontynuował także pro¬
jekty współfinansowane przez Europejski 
Fundusz Społeczny pn. „Początek kariery 
zawodowej" oraz „Aktywizacja szansą na 
pracę". Aktualnie realizowane są projekty 
dla bezrobotnych: „Moja przyszłość to samo
dzielność" adresowany głównie do młodzieży 
pozostającej bez pracy i .Powrócę do pracy", z 
którego skorzystać mogły osoby długotrwale 
bezrobotne. 

W ramach obu programów bezrobotnym 
oferowane formy wsparcia to: pośrednictwo 
pracyT poradnictwo zawodowe, btaże, prace 
interwencyjne, przygotowanie zawodowe, 
przygotowanie zawodowe w miejscu pracy, 
jednorazowe .nrndki na rozpoczęcie własnej 
działalności gospodarczej, Wszyscy spełnia
jące wyimigauia mają szansę pizystąpienia 
do programu i podjęcia pracy. Powyższe 
programy kontynuowane będą do 31 maja 
2007. 

Justyna Mucha 

Blat, Irena Bryk, Ewa Bujak, Aleksandra 
Frączek, Krystyna Magda, Anna Marga li
ska. Barbara Mazur, Ewa Nowak, Krystyna 
Styga, Ewa Wójcicka. Urszula Urbanik. Mi
rosław Boczar, Grzegorz Biesiadccki. Bur
mistrz poinformował również, że w bieżącym 
roku Nagrodami Podkarpackiego Kuratora 
Oświaty uhonorowano: Elżbietę Chmielo
wiec- Dyrektora Zespołu Szkół w Kupnie, 
Janinę Sito- Dyrektora Szkoły Podstawowej 
w Domatkowie i Aldonę Ragan- Dyrektora 
Zespołu Szkół Nr 1 w Kolbuszowej. Słowa 
uznania dla nauczycieli pracujących w 
placówkach oświatowych z terenu Gminy 
Kolbuszowa wyrazili: Poseł na Sejm RP Zbi
gniew Chmielowiec, w imieniu Podkarpac
kiego Kuratora Oświaty Starszy Wizytator 
Janina Świerczewska oraz Przewodniczący 
Rady Miejskiej Jan Wiącek. 

Justyna Mucha 

Informacja 
Urząd Miejski w Kolbuszowej informu

je. Że rolnicy, którzy w wymaganym terminie 
zgłosili szkody w gospodarstwach rolnych 
wywołane suszą i zainteresowani byli zacią
gnięciem preferencyjnego kredytu klęsko
wego/ kredyt udzielany jest na 24 miesiące 
i oprocentowany w wysokości L.2 % w skali 
roku/ mogą zgłaszać się w tut. Urzędzie w 
terminie do dnia 15 listopada 2006 roku ce
lem pobrania stosownego wniosku 

Z a s t ę p c a Burmistrza Kolbuszowej 

Marek Gil 

... Wiwat szkoła i nauczyciele, 
niech nam długie lata żyją ... 
Tb słowa piosenki towarzyszące niejed

nokrotnie akademiom szkolnym organizo
wanym z okazji Dnia Edukacji Narodowej. 
Polskie ńwięto obchodzone 14 października, 
nazywano także Dniem Nauczyciela, histo
rycznie nawiązuje do czasów Stanisława 
Augusta Poniatowskiego i założenia przez 
niego Komisji Edukacji Narodowej. Pragnąc 
zachować w pamięci tą szczególną datę, co
rocznie dzień ten jest świętem nauczycie
li, pedagogów i wszystkich pracowników 
oświaty. 

Gminne obchody Dnia Edukacji Na
rodowej odbyły się 16 października o godz. 
16.00 w Miejskim Domu Kultury w Kolbu
szowej W uroczystości wzięli udział nauczy
ciele i pracownicy oświaty z terenu Miasta i 
Gminy Kolbuszowa, a także Poseł na Sejm 

RP Zbigniew Chmielowiec, Starszy Wizyta
tor Kuratorium Oświaty w Rzeszowie Ja
nina Swicrczewska, Przewodniczący Rady 
Miejskiej Jan Wiącek, Radny Rady Miejskiej 
Krzysztof Wilk. Burmistrz Kolbuszowej Jan 
Zuba. Zastępca Burmistrza Kolbuszowej 
Marek Gil oraz Inspektor Oświaty Irene
usz Kogut, który poprowadził spotkanie. 
Tegoroczny Dzień Nauczyciela uświetniła 
zabawa rozdania „Oskarów 2006" przygoto
wana przez młodzież z Zespołu Szkól Nr 2 
w Kolbuszowej pud opieką: Magdy Kornak, 
Klaudii Serafin i Piotra Majora. Podczas 
niesamowitego show. wyróżniono nauczy
cieli naszej Gminy tytułami m.in.: złotego 
wykładowcy, uśmiechu, luzaka, katarynki 
i zegara szwajcarskiego. 

Po części artystycznej Burmistrz Jan 
Zuba w uzna
niu szczegól
ik ych os ią¬
gnięć w pracy 
dydaktyczno 
- wychowaw
czej wręczył 
pedagogom 
N a g r o d y 
Burmistrza 
Kolbuszowej. 
Nagrodzeni 
zostali: Mana 
Antos, Janina 
Batory. Agata 

+1 
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Widzę szanse na rozwój 
tego ośrodka... 

Z d z i e k a n e m W y d z i a ł u B i o t e c h n o l o g i i U n i w e r s y t e t u R z e 
s z o w s k i e g o w W e r y n i - d r h a b , i n ż , I g o r e m Z u b r z y c k i m , roz
m a w i a B e n e d y k t P o p e k 

Wielu czytelników „Przeglądu" za
pewne chciałoby poznać bliżej pana 
dziekana, jako przedstawiciela Uni
wersytetu Rzeszowskiego w Weryni. Co 
by pan chciał powiedzieć o sobie? 

- Urodziłem się we Wrocławiu w 1965 
roku. Ukończyłem podstawową szkołę mu
zyczna, , później łiceum im. J . Słowackiego, 
Studiowałem na Uniwersytecie Wrocław
skim biologie, równocześnie studiowałem 
biotechnologię na Politechnice Wrocław
skiej. Później zaoferowano mi studia dok
toranckie na Uniwersity of CapeTown (po 
polsku Kapsztad) w Południowej Afryce. 
Następnie przez pewien czas pracowałem 
w Niemczech, w Europejskim Laboratorium 
Biologii Molekularnej w Heidelbergu, póź
niej w PoJsce. w Stanach Zjednoczonych w 
paru ośrodkach, m.in. w Pittsburgh Medical 
Schooi, później już jako wykładowca w Połu
dniowej Afryce. Wreszcie zdecydowałem się 
wrócić do Polski i trafiłem do Rzeszowa. 

A jak pan trafił do Kolbuszowej 
- Weryni? 

- Do Kolbuszowej trafiłem półtora roku 
temu. Powstał wydział, którego powstanie ja 
w zasadzie pilotowałem-Zamiejscowy Wy
dział Biotechnologii - i zostałem wybrany 
pierwszym dziekanem tego wydziału. 

Czym pan się zajmuje? 

- Ja w pracy naukowej zajmuję się bio-
technclogią medyczną i bioinformatyką, W 
biotechnologii medycznej interesują mnie 
markery chorób, powiedzmy neurologicz
nych. Ostatnio podjąłem współpracę z dok
torem Mieczysławem Maziarzem i będziemy 
się zajmować markerami chorób nerek, u 
ludzi. 

•Jak pan ocenia obecny stan tego 
naszego ośrodka akademickiego w We
ryni? 

- Jest to początkowy etap. No szkoda 

ż& tak mało zostało zrobione przedtem. To 
mówię uczciwie. W zasadzie poza budynka
mi, pod względem wyposażenia nie było nic. 
Ten rok-już prawie rok jestem dziekanem 
- poświęciliśmy na gromadzenie sprzętj 
badawczego, tak że jest już trochę lepie.:. 
Sądzę że za jakieś dwa lata dojdziemy do ja
kiegoś standardu europejskiego. Natomiast 
w chwili obecnej pod względem rozwoju je
steśmy w drugiej połowie Polski. Cały czas 
oJstajemy od czołówki. Nie możemy kon
kurować z Uniwersytetem Jagiellońskim, 
Gdańskim Łódzkim... Sądzę jednak, że wnet 
dojdziemy do tego poziomu. 

Naprawdę myśli pan ze wnet się to 
uda? 

- Tak myślę. Pozostaje tylko kwestia 
pieniędzy Oni mają pieniądze. Wszystko 
jest prostejak są pieniądze. Natomiast nam 
ich trochę hrakuje, ale powoli uzbieramy. 

Wyczuwa się u pana ogromny zapał 
na rzecz rozwoju tego ośrodka. Niegrosi 
mu zatem w najbliższych latach stagna
cja, czy nie daj Boże jakiś upadek. 

- Nie. Tb nie miałoby sensu. Ja jestem, 
powiem kolokwialnie, jeszcze za młody żeby 
wchodzić w coś co się nie będzie rozwijało. 
Nie mam na to czasu ani ochoty. Dlatego 
m.in. zgodziłem się dziekanować, że widzę 
szanse na rozwój tego ośrodka. Tu jest fajne 
miejsce i tego miejsca jest dużo. 

No i jest piękny secesyjny pałac, sto-
raniem waszej uczelni odrestaurowany 
Co teraz będzie się w nim mieściło? 

-Będą sale wykładowe, sale seminaryj
ne i podstawowe sale ćwiczeniowe dla pierw
szego roku. Studenci wejdą sobie na godzinę 
coś zobaczyć. Natomiast główne ćwiczenia, 
tć powiedzmy „mokre", będą nadal odbywać 
s:ę w laboratoriach tutaj, w „POM"- ie. Pałac 
jak i otoczenie pałacu jest tak ładne że war
to tam studentów wprowadzić. Natomiast 

docelowo, jak już powiedziałem, chciałbym 
wybudować nowe laboratoria i wówczas stu
dentów stamtąd wyprowadzić. Niech pałac 
zostanie jako centralna jednostka admini
stracyjna tego Wydziału i biura, profesorów. 
Ale to może dopiero za parę łat. Taka jest 
moja wizja. 

W chwili obecnej UR w Weryni ma 
już odpowiednie miejsce, pałac, budy
nek internatu i inne, ma park, staw, 
grunty orne- Macie już wszystko, czy 
wam czegoś jeszcze potrzeba? 

- Teraz potrzebujemy jak największą 
ilość pieniędzy, żeby zakupić odpowiednią 
aparaturę. Potrzebujemy wsparcia wszyst
kich czynników politycznych istniejących 
na Podkarpaciu. Liczymy na to że wesprą 
nas posłowie, senatorowie na tyle mocno, 
że zostaniemy zauważeni przez władce cen
tralne. 

Na co konkretnie potrzebujecie pie
niędzy? 

- Na nową wyspecjalizowaną aparatu
rę badawczą. Powiem może w ten sposób. 
Jeśli nasi posłowie, senatorowie wojewoda 
i inni pomogą nam załatwić pieniądze to 
będzie tu porządny, prawdziwy ośrodek aka
demicki. Będzie Wydział Biotechnologii na 
skalę europejską. Potrzebujemy pieniędzy 
na zbudowanie nowych laboratoriów, sal 
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wykładowych, zbudowanie jeszcze jednego 
akademika, no i jakiegoś centrum aporto
wego. Ja sobie wyobrażam to w ten sposób, 
że studenci nie bedą stąd po prostu wyjeż
dżać. Tu bedą od pierwszego do piątego roku 
studiować. Będziemy więc potrzebować całą 
bazę dla studentów. Będzie ich coraz więcej. 
W tym roku przyjęliśmy 110 studentów. W 
historii tego ośrodka jeszcze tylu studen
tów na pierwszym roku nie było. W sumie 
studiuje tutaj już około 300 studentów. Od 
przyszłego roku otwieramy studia magister
skie z biotechnologii i ta ilość się zwiększy. 
Ja sądzę że docelowo będzie tu około 500 
- 700 studentów. 

A jeśli chodzi o kadrę profesorską? 

-Obecnie mamy 10 pracowników samo
dzielnych, to jest dość dużo. Wszyscy oni to 
czołówka polska, niektórzy to czołówka eu
ropejska. Planujemy dalsze przyjęcia. Mam 
już parę zgłoszeń profesorów. 

Mówimy la o rozwoju Wydziału 
Biotechnologii. Czym właściwie jest 
ta biotechnologia. Z czym przeciętny 
mieszkaniec powiatu powinien ją ko
jarzyć? 

- Biotechnologia jest nauką o proce
sach bio logiczny ci . Nie dość tego że po
znajemy te procesy to jeszcze uczymy się 
je kontrolować. Tb są wszelkie technologie 
„bio", poczynając od technologii żywności 
(nawet żeby zrobić jogurt to też potrzebna 
jest biotechnologia), a kończąc na lekach. 
Lekarstw nie wymyślają lekarze i nie far
maceuci tylko wymyślają właśnie biotechno
lodzy. To właśnie jest technologia procesów 
biologicznych. 

Czy obecna biotechnologia ma coś 
wspólnego z agrobiologią -poprzednim 
kierunkiem kształcenia w Weryni? 

- To jest całkiem co innego. Agrobio
logia bardziej przynależy przy kierunkach 
rolniczych. I dlatego stąd był też tzw. „świ-
niodzik". Biotechnologia jako taka jest zej
ściem parę poziomów niżej. My schodzimy 
do poziomu molekuł. 

Czyli ze „świniodzikiem" nie macie 
nic wspólnego? 

-Ja może powiem tak. „Sw i niodzik" już 
idzie do lamusa. Nie był to najbardziej udany 
program. Nie jest to temat na tyle rozwojo
wy, żeby nas wprowadził w biotechnologę na 
wysokim poziomie krajowym, tym bardziej 
europejskim. Pozo tym jest to temat raczej 
zootechniczny. 

Jak układa się panu współpraca z 
obecnym Zarządem powiatu, zwłaszcza 
z panami starostami. Wnieśli oni ja
kiś wkład w rozwój tego ośrodka, pana 
zdaniem? 

- Ją nie mam słów uznania. Są to lu-

— p r z e g l ą d K O L B U S Z O W S K I • 

dzie bardzo konkretni i bardzo miło mi się 
z nimi współpracuje. 1 to mówię wyraźnie, 
bardzo otwarcie, o panu Romaniuku i o panu 
Maehecie. Powiem uczciwie, że W zasadzie 
dzięki nim mamy tą ziemię i wiełką możli
wość rozwoju tego ośrodka. Z dwóch stron 
muszą być konkretne osoby, które mają 
jakąś wizję. Obaj panowie Starostowie są 
naprawdę ludźmi o szerokich horyzontach 
i rozumieją że taka konieczność istnieje jak 
rozwój. W zasadzie jest to bardzo duża szan
sa i dla samej Kolbuszowej, w rozwinięciu 
tego ośrodka akademickiego. Ja powiem tak. 
Jest coś takiego, nazywa się „Martinstrit", to 
jest dzielnica pod Monachium. Parę lat temu 
była to wioska. Wielkie nic. parę drzew i parę 
chat starych. Rząd niemiecki zdecydował że 
będzie tam budował centrum badań, właśnie 
biotechnologicznych. Teraz jest to najdroższa 
dzielnica w całych Niemczech, Tam wszyscy 
chcą mieszkać. Po prostu ten ośrodek akade
micki tak emanuuje. Jest spokój, cisza, wy
soki standard życia. Tb stało się w okresie 15 

- tu ostatnich lat. Ja nie widzę powodu dla 
którego coś takiego, może na mniejszą skalę, 
nie mogłoby się stać u nas. Tutaj jest napraw
dę bardzo ładny region, bardzo dużo miejsca, 
wokół lasy. Nie lokuje się obecnie nauk: w 
centrum miasta, gdzie jest dużo szumu bo nie 
wróży to dobrze wynikom. Ja sądzę że pizy 
rozbudowie tego całego Wydziału powstaną i 
jakieś puby, żeby można było wyjść po pracy 
i napić się spokojnie piwa. Chciałbym żeby 
ten odnowiony i zagospodarowany już park 
był dostępny dła wszystkich mieszkańców 
Weryni i Kolbuszowej. Starostowie też po
pierają tą moją koncepcję. Ja chętnie bym 
tam widział nawet całe rodziny przychodzące 
na spacery. 

Współpraca z dyrekcją Zespołu Szkół 
Agrotechniczna - Ekonomicznych też się 
dobrze układa? 

- Na razie jest to na poprawnych 
stosunkach- Bardzo chętnie widziałbym 
uczniów u nas na studiach. Dobrze było
by, gdyby jakiś kierunek kształcenia w tej 
szkole był nadzorowany przez nauczycieli 
akademickich. Powiedzmy że mielibyśmy 
swój własny narybek. Zapraszamy do tej 
współpracy. 

Czego życzyć panu dziekanowi w 
imieniu czytelników „Przeglądu"? 

- Pieniędzy, pieniędzy i pieniędzy. Jak 
najwięcej pieniędzy do dalszego rozwoju. 

Do tego chyba i zdrowia. 

- Zdrowie to mam nadzieję że będę 
miał, ale z „kasą'h może być różnie. No i 
wsparcia, w pierwszej kolejności od naszych 
kolbuszowskich i rzeszowskich parlamenta
rzystów. Bez nich nie damy rady. 

Tego więc panu życzę z całego serca. 
Dziękuję za rozmowę. 
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109 miejsce dla 
Dariusza Żaka 

W d n i u 10 w r z e ś n i a 2006 r. 
m i e s z k a n i e c P o w i a t u K o l b u 
s z o w s k i e g o D a r i u s z Z a k z a j ą ł 109 
m i e j s c e w M i s t r z o s t w a c h Ś w i a t a 
w B i e g a c h G ó r s k i c h w B u r s i e w 
T u r c j i , 

Wyjazd Dariusza na Mistrzostwa Świa
ta w Biegach Górskich w Bursie w Turcji 
byt możliwy dzięki wsparciu finansowemu 
Starostwa Powiatowego w Kolbuszowej. 

Dariusz Źok przed plakatem Mistrzostw Świata 
Ul Biegach Górskich w Turcji, z herbem powiatu 

Dariusz Żak jest mieszkańcem Majda
nu Królewskiego, absolwentem kolbuszow
skiego LXX ukończył Studium Informatyczne 
w Nowej Dębie z tytułem Technik informatyk, 
a obecnie jest studentem trzeciego roku Aka
demii Wychowania Fizycznego w Krakowie. 

Największe osiągnięcia sportowe Da
riusza: 

2002 rok: Bielsko- Międzygórze - Mi
strzostwa Polski Juniorów w Biegach Gór
skich - styi alpejski - Wicemistrz Polski. 

2003 rok: Ustrzyki Dolne - Młodzieżo
we Mistrzostwa Polski w Biegach Górskich 
- styl anglosaski - Mistrz Polski; Mszana 
Dolna - Młodzieżowe Mistrzostwa Polski w 
Biegach Górskich - styl anglosaski - Wice
mistrz Polski. 

2004 rok: Ustrzyki Dolne - Młodzieżo
we Mistrzostwa Polski w Biegach Górskich 
- styl anglosaski - Mistrz Polski; Bielsko-
Biała - Młodzieżowe Mistrzostwa Polski 

w Biegach Górskich - styl alpejski - Wice
mistrz Polski. 

2005 rok: Ustrzyki Dolne - Młodzieżo
we Mistrzostwa Polski w Biegach Górskich 
- styl anglosaski - Wicemistrz Polski. 

2006 rok: Międzygórze - Mistrzostwa 
Polski Seniorów w Biegach Górskich - styl 
alpejski - Wicemistrz Polski. 
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G a u d e a m u s I g i t u r 2 0 0 6 - 2 0 0 7 
Vivat academia, vivat profesores..* 

- śpiewali dumnie profesorowie i studen
ci Wydziału Zamiejscowego Biotechnologii 
Uniwersytetu Rzeszowskiego w Weryni, w 
okazałej sali balowej pałacu Tyszkiewiczów, 
podczas uroczystej inauguracji roku akade
mickiego w dniu 16 października far Była to 
wyjątkowa inauguracja, bowiem odbywała 
sie w dopiero co odrestaurowanym, trzeba 
podkreślić pięknie odrestaurowanym pałacu. 
Wprawdzie nie czuć już było zapachu świeżej 
farby ale rzucał się w oczy brak stylowych 
żyrandoli i umeblowania. 

Dawno safa hafoura teraz pełni funkcje auli. 

Radny Mytych przypomina genezę powitana ośrod
ka UR tu Weryni. 

Pięknie odnowiony pałac wprawił w 
zachwyt nie tyle grono profesorskie i stu
dentów ale przede wszystkim przybyłych 
na inaugurację zaproszonych licznych gości. 
Wśród nich znajdowali się m.in. Proboszcz 
weryński ks. Stanisław Wójcik, Starosta 
Kolbuszowski Bogdan Romaniuk, prze
wodniczący Rady Powiatu J ó z e f Kardys\ 
zastępca przewodniczącego Stefan Orzech, 
radny Powiatu Władysław Mytych, za
stępca burmistrza Kolbuszowej Marek 
Gil , przewodniczący Rady Miejskiej Jan 
Wiacek, wójt Majdanu Królewskiego Jerzy 
Wilk, zastępca Komendanta Wojewódzkiego 
Policji wraz z Komendantem Powiatowym 
Mieczysławem Marganskim, prezes Spół
dzielni „Pług" Jon Suski, dyrektor Urzędu 
Skarbowego Jan Swiętek. dyrektor Zespo
łu Szkół Agrotechniczne - Ekonomicznych 
Stanisław Olszówka, sołtys Weryni Jan 
Bańkowski , oraz były ogrodnik hrabiego 
Tyszkiewicza, następnie długoletni nauczy
ciel Zespołu Szkól Rolniczych pan Franci
szek Śnieżek - konsultant wojewódzkiego 
konserwatora zabytków podczas renowacji 
pałacu. Inauguracji nie zaszczycili niestety 
swoją obecnością kolbuszowscy parlamenta
rzyści. Tak się złożyło że senator Mieczysław 
Maziarz musiał uczestniczyć w tym czasie w 
obradach Senatu, natomiast poseł Zbigniew 
Chmielowiec przebywał w szpitalu w związ
ku z wypadkiem samochodowym, któremu 
uległ w ostatnim czasie. 

Po zajęciu miejsc przez kadrę pro
fesorską, na czele z dziekanem Wydziału 
Zamiejscowego Biotechnologii dr bab. inż. 
Igorem Zubrzyckim i prof. dr hab. Mar
kiem KoziorowskimT zaproszonych gości i 
studentów, rozpoczęła się następna część in
auguracji Jak zwykle przy takich okazjach 
nie zabrakło przemówień, podziękowań i od
czytania nadesłanych listów gratulacyjnych. 
Pierwszy z mówców radny Rady Powiatu 
Władysław Mytych postanowił przypo
mnieć kilka ważnych szczegółów z historii 
ostatnich lat waryńskiego pałacu, Z uwagi 
na autentyczne zasługi radnego Mytycha w 
utworzeniu obecnego ośrodka akademickiego 
wydaje się słuszne zamieszczenie obszernego 
fragmentu jego wystąpienia. 

- Ja do tutejszego Technikum uczęsz
czałem w latach 1954 - 1959 - wspominał 
radny Władysław Mytych- - Oczywiście 
wszystko wyglądało pięknie dookoła , pa-

Wyatrjpienit atarotty >•.;'••.,-.•• , .t^.-gt, Bogdana 
Romaniuka. Fol- B. Popek 

łac żył. Później czas spowodował, że zaczęło 
to wszystko chylić się ku upadkowi. Jako 
radny Powiatu pierwszej kadencji zastana
wiałem sie co zrobić żeby gospodarstwo, 
żeby pałac zaczął żyć nowym życiem, od 
nowa. Miałem z tym ogromny problem. Bo 
po pierwsze, chciałem aby te obiekty służyły 
społeczeństwu powiatu. Po drugie miastu i 
gminie Kolbuszowej. A po trzecie wsi Wery-
nia - z której się wywodzę, z której pochodzę. 
Jak te interesy pogodzić. Tak się złożyło 
szczęśliwie • dzisiaj mogę to powiedzieć 
- że przy kawie % panem profesorem 
F u r mankiem podzie l i ł em s ię swoim 
problemem, który chwilę zastanowił się 
nad tym i stwierdził, że jest szansa żeby 
w rozwiązaniu tego trudnego problemu 
mi pomóc - za co dzisiaj chcę bardzo 
serdecznie panu profesorowi podzięko
wać (tu oklaski na sali). Ja w tym czasie 
byłem przewodniczącym Komisji Mienia i 
Finansów Rady Powiatu, Starostwem za
rządzał pan Zbigniew Lenart, a wice staro
stą byt pan Jerzy Wilk. którym również za 
to dziękuję Wówczas to uzgodniliśmy, że 
ja spróbuję przekonać Zarząd Powiatu do 
tej inicjatywy, By te oczekiwania spełnić, 
należałoby w Weryni zorganizować oddział 
ówczesnej Wyższej Szkoły Pedagogicznej. I z 
jednaj strony ja podjąłem pracę z Zarządem, 
a z drugiej strony pan profesor Furmanek 
z rektorem Włodzimierzem Bonusiakiem i 

z Senatem. , ... 
cd. na str. 16 
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cd. ze sir. JS 
Myślę że la inicjatywa która się wów

czas zrodziła zaczęła rosnąc, a obecnie za
częła rozkwitać. I mamy dzisiaj lego efekty. 
Za te efekty chciałbym bardzo serdecznie 
podziękować wszystkim tym którzy tą ini
cjatywę podjęli, jak również prof Fur-
mankowi raz jeszcze, że przez cały ten czas 
czuwał nad tym ażeby ta nasza uczelnia się 
rozwijała, żeby pozyskiwała nową bazę i 
oczywiście za pomoc Zarządowi Starostwa 
i Radzie Powiatu, za to że mogliśmy wspól
nym wysiłkiem z uczelnią już 21 marca 20OD 
r, podpisać wspólne porozumienie z Senatem 
i Uczelnią <...» 

Kończy się druga kadencja. Weszliśmy 
do nowego praktycznie pałacu. Jak ja go 
zapamiętałem to on nigdy tak piękny me 
był Są oczywiście ludzie którzy mogliby 
coś więcej na ten lemat powiedzieć. Jest tu 
wśród nas pan Franciszek Śnieżek, który 
przebywał dużo wcześniej tutaj, znał ten 
pałac, był u hrabiego ogrodnikiem i uczył 
nas również ogrodnictwa, wówczas kiedy ja 
chodziłem do tutejszego technikum. Myślę, 
że to co zobaczyłem w dniu dzisiejszym, gdy 
zakończył siejuż remont, może być napraw
dę ogromną satysfakcją, ogromnym osiągnię
ciem. Uważam że naszego Powiatu 4a było 
to przecież mienie Powiatu* nie byłoby stać 
na to ażeby taki remont przeprowadzić, gdyż 

Pudcla* ••i;-; i. II mr prafcnarnliite t mr prlriistau 

potrzeby są ogromne a bu
dżet Powiatu jest niewielki. 
Pomimo chęci. 

Za ten wysiłek, za to 
wszystko co zostało zrobio
ne należą się podziękowania 
poprzedniemu Zarządowi 
Powiatu i aktualnemu Za
rządowi Powiatu na czele 
ze starostą Bogdanem Ro
maniukiem, co chciałem ze 
swej strony bardzo serdecz
nie przekazać, podziękować. 
No i oczywiście zwrócić się 
do kandydatów których za 
niedługo będziemy wybie
rać, żeby również wspierali 
pana dziekana, młodzież i 
żeby te warunki, le plany które są założone 
można było w pełni zrealizować (,*A 

Następny mówca, którym byt prze
wodniczący Bady Powiatu Józef Kardys F 

wyraził swoje poparcie dla dalszego rozwoju 
ośrodka akademickiego w Weryni, Przypo
mniał iż - obecna Rada robiła wszystko żeby 
przekazany majątek szkoły został dobrze 
wykorzystany, dla dobra całego społeczeń
stwa. Chcę pogratulować rektorowi i profe
sorom a wszystkim studentom życzyć aby 
zdobyta wiedza dawała jak najlepsze owoce. 
Do swoich życzeń przewodniczący Kardyś 

dołączył również życzenia 
wszelkiej pomyślności od 
przebywającego w szpitalu 
posła Z. Chmielowca. 

- Kiedy spojrzymy na 
ustawę o samorządzie po
wiatowym nie zauważymy 
zadania mówiącego o tym że 
Powiaty mają rozwijać, czy 
finansować wyższe uczelnie 
- zaczął swoje wystąpienie 
starosta kolbuszowski Bog
dan Romaniuk. - Chcę po
wiedzieć, że nie jest to zada
niem własnym Powiatu. Nie 
mniej jednak, jak było już 
powiedziane Zarząd i Rada 
poprzedniej kadencji,jak i 

tttele aitadi byh nqj-
B. Popek 

Dopi*ah Eamoriądoay powiatowi, mitjtcy J gminni, nw dopiuli nalo-
•niasl. ca wntm.\ paitamentarzygci. 

obecnej, dużo środków, również i majątku 
w postaci ziemi i budynków usytuowanych 
na terenie tej wsi, w lym pałac przekazały 
Uniwersytetowi Rzeszowskiemu po to, żeby 
rozwijał się właśnie Wydział Biotechnologii. 
Patrząc z perspektywy Zarządu Powiatu jest 
to dla naszego Powiatu wspaniała wizytów
ka. Wszędzie gdzie jesteśmy możemy się 
szczycić, że w naszym powiecie kolbuszow-
skim usytuowany jest Wydział Biotechno
logii Uniwersytetu Rzeszowskiego. 

- Sukces zawsze ma wielu ojców - mó
wił Jan Wiącek przewodniczący Rady Miej
skiej. - Chcę przy tej okazji przypomnieć że 
ówczesna Rada Miasta i Gminy w Kolbu
szowej przekazała jako pierwsza majątek 
jaki nadawał się do wykorzystania dla tejże 
uczelni. I to jest dzisiaj budynek główny Wy
działu Biotechnologii, były biurowiec POM 
- u. Miasto Kolbuszowa również włączyło 
się do wyremontowania tego budynku i cały 
czas, w miarę swoich możliwości, współpra
cowało z uczelnią i panami dziekanami. 

Po wystąpieniach gości, wręczeniu 
indeksów studentom pierwszego roku i 
krótkiej przerwie odbyta się ostatnią część 
uroczystości - wykład inauguracyjny pani 
prof. Lucyny Kątskiej - Książkiewicz pod 
tytułem: Pozaustrojowe uzyskiwanie zarod
ków ssaków - stan obecny i perspektywy. 

Benedykt Popek 

P r z y z n a n o N a g r o d y S t a r o s t y 
W związku z obchodami Dnia Edu

kacji Narodowej w naszym powiecie 
przyznano Nagrody Starosty Kolbu-
szowKkiego dla nauczycieli wyróżniają
cych się w pracy dydaktycznej i wycho
wawczej. Otrzymali je: 

Stanisław Olszówka - dyrektor ZSA-E 
w Weryni. Za wkład i trud w kształtowaniu 
postaw, zachowań i umiejętności młodzieży, 
za zorganizowanie pięknego Jubileuszu, ja
kim było 60-lat powstania ZSA-E. Za dowód 

zasług w działalności dla dobra powiatu, za 
zaangażowanie w proces nauczania, za bez
pośrednią pracę. 

Genowefa Mendoń - pedagog Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej w Kolbuszo
wej. Za pracę pedagoga z 30-letmm stażem 
pracy, wyróżniająca się gruntowną wiedzą i 
doświadczeniem w niesieniu pomocy psycho
logiczno-pedagogicznej . 

Hal ina Dra łus - nauczyciel LO w 
Kolbuszowej, uczy historii i wiedzy o społe

czeństwie oraz podstaw przedsiębiorczości. 
Jest osobą, która bardzo rzetelnie wykonuje 
codzienną swoją pracę, dużo pracuje dodatko
wa prowadzi zajęcia pozalekcyjne Uczniowie 
przez Niq przygotowani biorą udział w wielu 
olimpiadach i konkursach na etapie central
nym i okręgowym. 

Adam Kozubal - wicedyrektor LO. 
Pracę zawodową łączy z pasją społecznika. 
Prowadzi zajęcia pozalekcyjne. Aktywnie 
współpracuje z wieloma organizacjami przy-
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czyniąjąc się do pozyskiwania środków po
zabudżetowych umożliwiającym rozwijanie 
bazy sportowej szkoły, 

Mieczysław Oślizlo - zatrudniony z 
ZSA-E, nauczyciel ekonomicznych przedmio
tów. Chętnie włącza sie w oiganizacje dzia
łań podejmowanych przez innych nauczycieli 
wspomagając ich swoją pracą. Inicjuje i po
dejmuje zadania wpływające na podniesienie 
poziomu jakości pracy własnej i szkoły. Ma 
dobry kontakt z uczniami i pozytywny do nich 
stosunek, jest dla nich autorytetem. 

Dorota Frankiewicz - zatrudniona 
w ZSA -E jako pedagog szkolny oraz w PPP. 
Skutecznie rozwiązuje problemy wychowaw
cze. Bardzo chętnie włącza się w organizację 
działań podejmowanych przez innych nauczy
cieli. Chętnie inicjuje i podejmuje zadania 
wpływające na podniesienie poziomu pracy 
szkoły, aktywnie czyni starania na rzecz pro
mowania szkoły. 

Bogusław Piechota - zatrudniony w 
CKPw Kolbuszowej, nauczyciel zawodu. Opra-
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co wał konstrukcyjne 
rozwiązanie uchwy
tu szlifierki ostrz ar ki 
rozszerzające zakres 
obróbkowy maszyny. 
Aktywnie uczestniczył 
we wszystkich dniach 
otwartych prowadzo
nych wspólnie z ZST. 

Krystyna Ma¬
zur - zatrudniona w 
ZST w Kolbuszowej, 
nauczyciel matema
tyki. Doskonali swoje 
umiejętności w tym 
zakresie poprzez 
uczestnictwo w róż
nych formach dosko
nalenia zawodowego, 

kończąc szereg kursów i warsztatów. Ucznio
wie pod jej kierunkiem osiągają dobre wyniki 
na egzaminie matur al nym. 

Uroczystego wręczenia nagród dokona-

Starasta Romaniuk wręcza nagrodę Stanisławowi Olszówce - dyrektorowi 
ZSAE. Fot. K. Cesara 

no podczas obchodów Dnia Edukacji Naro
dowej w hali LO. Nagrody wręczył Starosta 
Bogdan Romaniuk wraz ze swym zastępcą 
Waldemarem Machetą, 

A J . 

Próba sprawności w kompleksach leśnych 
W d n i u 29 w r z e ś n i a br . n a te

r e n i e N a d l e ś n i c t w a K o l b u s z o w a 
o d b y ł y s i ę ć w i c z e n i a P o w i a t o 
wego Z e s p o ł u R e a g o w a n i a K r y 
z y s o w e g o p o ł ą c z o n e z m a n e w 
r a m i z g r y w a j ą c y m i j e d n o s t e k 
K r a j o w e g o S y s t e m u R a t o w n i 
c z o - G a ś n i c z e g o o r a z k o m p a n i i 
g a ś n i c z e j „ S i a r k a " o d w o d u w o 
j e w ó d z k i e g o P a ń s t w o w e j S t r a ż y 
P o ż a r n e j w R z e s z o w i e * 

W ćwiczeniach wzięli udział przedsta
wiciele gminnych zespołów reagowania z 
terenu powiatu kolbuszowskiego. którzy 
przygotowali wnioski i propozycje do de
cyzji Starosty Kolbuszowskiego w zakresie 
prowadzenia działań ochronno-ratowniczych 
na wypadek wystąpienia zagrożenia poża
rowego. W Ił części ćwiczenia sprawdzono 

praktycznie współdziałanie jednostek Pań
stwowej Straży Pożarnej, Policji i Pogoto
wia Ratunkowego podczas poszukiwania 
zaginionych osób na terenie kompleksów 
Eeśnych w Porębach Dymarskich, a także 
udzielania doraźnej pomocy medycznej po
szkodowanym. 

Część teoretyczną ćwiczenia przepro
wadzi! główny koordynator ćwiczeń a zara
zem szef Powiatowego Zespołu Reagowania 
Kryzysowego Robert Trętowjcz, a l część 
praktyczną kierował komendant Powiatowej 
Straży Pożarnej w Kolbuszowej Jan Zio
bro. 

Swoją obecnością zaszczycili nas m.in.: 
zastępca podkarpackiego komendanta wo
jewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej 
Bogdan Kuliga, zastępca podkarpackiego 
komendanta Policji Józef Gdański, przed

stawiciel dyrektora Wydziału Zarządzania 
Kryzysowego Podkarpackiego Urzędu Woje
wódzkiego Adam Pięda, wicestarosta kol
buszowski Waldemar Macheta, komendant 
powiatowy Policji Mieczysław Margański 
wraz ze swym zastępcą Marianem Wosko-
wiczem, nadleśniczy Nadleśnictwa Kolbuszo
wa Kazimierz Kriger. kierownik Wydziału 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa 
i Ochrony Przyrody Grzegorz Ziemiański. 
Idorownik Wydziału Archi tektury i Budownic
twa Władysław Grądziel, zastępca dyrektora 
Zarządu Dróg Powiatowych Wojciech Basta, 
wójt Gminy Dzikowiec Krzysztof Klecha, 
Raniżów Jan Niemczyk, Majdan Królewski 
Jerzy Wilk, przedstawiciel działu pomocy 
doraźnej Izby Przyjęć SPZOZ w Kolbuszowej 
Teresa Lubera. 

R , T. 

Współdziałanie praktyczne jćdnnstek Straży Pożarnej, Policji i Pogotowia 
Ratunkowego. Fot. A. Jarosz 

Komendant Jan Ziobro podsumowuje ćwiczenia oraz składa podziękowania 
wszystkim jednostkom uczestniczącym w akcji. 



18 p r z e g l ą d K O L B U S Z O W S K I Nr 158 październik 2O06 r. 

Pałac Tyszkiewiczów odzyskał świetność 
P o w i a t k o l b u s z o w s k i n a 

l e ż y do n a j u b o ż s z y c h , t a k p o d 
w z g l ę d e m j a k o ś c i g leb, b o g a c t w 
n a t u r a l n y c h t a l e i z a b y t k ó w a r 
c h i t e k t u r y . N i e w i e l e j e s t t u do 
o b e j r z e n i a , a l e j e s z c z e m n i e j do 
z w i e d z a n i a . 

Z licznych ongiś dworów, rozsianych 
po większych wioskach na terenie tegoż 
powiatu do chwili obecnej pozostało za
ledwie pieć, tj. pałac Tyszkiewiczów w 
Weryni, dwór Hupków w Niwiskaeh, dwór 
Błotniekich w Dzikowcu, drewniany dworek 
Jędrzejowiczów w Wilczej Woli i oficyna 
dworska w Kolbuszowej. Jaka szkoda że 
do naszych czasów nie dotrwał drewniany 
pałac, albo jak niektórzy określają, - zamek 
w Kolbuszowej. To prawdziwe arcydzieło 
sztuki budowlanej zostało mocno zniszczone 
w 1769 roku przez oddział konfederatów 
barskich, w skutek czego popadło w ruinę 
i w XIX wieku przestało istnieć. Do dziś 
pozostały po nim tylko zaniedbane fosy 
obronne, oraz kilka wykopanych przedmio
tów, w tym armaty 

Największym i chyba też najpiękniej
szym zabytkiem architektury dworskiej 
naszego powiatu jest wspomniany juz pałac 
Tyszkiewiczów w Weryni. Zbudował go Ja
nusz hrabia Tyszkiewicz (1862 - 1913), 
syn Stanisława Joachima i Julii Celińskiej, 
bratanek i spadkobierca poprzedniego wła
ściciela dóbr Werynia i Kolbuszowa Zdzi
sława hr. Tyszkiewicza. Janusz także spra
wował funkcję posła, piastował też urząd 
marszałka powiatu kolbuszowskiego. Ale 

Orset na tarczach herbowych symbolizował ogrom
ny patriotyzm Tyszkiewiczów* ich tęsknotę za nie
podległym Państwem Polskim. Podobnie jak orzeł 
w karbie miasta Kolbuszowej, którego to wyrzucona 
z herbu w 2000 roku Jako, zbędny element, który -
„nieprzysparza miastu żadnejchwały" t.£K" * dn. 
12 01-2000 r. s. W. Fot. B. Popek 

wróćmy do samego pałacu. Plany tegoż pa
łacu, czyli projekt wykonał słynny i chyba 
najsłynniejszy w owym czasie architekt kra
kowski Tadeusz Stryjeński we współpra
cy z Franciszkiem Mączyńskim. Budowa 
realizowana była w latach 1900 - 1903. 
koszt inwestycji był wysoki, nawet jak na 
możliwości Tyszkiewiczów. Ale warto było. 
W parku waryńskim stanął nowy dwór, o 
wiele większy od poprzedniego. Był to już 
pałac dwukondygnacyjny, podpiwniczony, 
z ryzalitami skrajnymi w elewacjach dłuż
szych, oraz trójbocznym ryzalitem na osi 
elewacji ogrodowej, murowany, potynkowa-
ny, z dachem wysokim wiełospadowym, kry
tym dachówką ceramiczną „karpiówką", No 
i co też ważne, zbudowany został w modnym 
wówczas stylu secesji. Asymetria w styliza
cji i ruchliwość dekoracyjnych linii podkre
ślają wyraźnie cechy tego stylu secesyjnego 
Szczególnie widoczne jest to wewnątrz, w 
sali balowej. Na środkowym ryzalicie (nad 
drzwiami tarasu, w poziomie piętra) została 
umieszczona potężnych rozmiarów płasko
rzeźba, wyobrażająca orła trzymającego 
w szponach dwie tarcze herbowe Leliwa. 
Jedna z nich należy do fundatora pałacu, 
tj. Janusza Tyszkiewicza, a druga do jego 
żony Natalii z Tarnowskich, pieczętujących 
się również herbem rycerskim Leliwa. 

Do 1944 roku pałac, wraz z całym kom
pleksem dworskim i dobrami ziemskimi był 
w posiadaniu rodziny hrabiów Tyszkiewi
czów. Mocno już okrojonym i zadłużonym 
majątkiem zarządzał syn Janusza - Jerzy 
hr. Tyszkiewicz (1892 - 1945) wraz z żoną 
Marią z Kwifeckich. Po wycofaniu się Niem
ców i wkroczeniu wojsk sowieckich pałac 
został zdemolowany, jego wyposażenie i 
umeblowanie zniszczone, reszta rozszabro-
wana. Sam hrabia został przez kolbuszow-
skich stalinowców schwytany, przekazany 
NKWD i wywieziony na Sybir, gdzie zmarł 
z wycieńczenia i chorób. Jego dobra na mocy 
tzw. reformy rolnej zostały rozdane wska
zanym przez komunistów chłopom. Dla pa
łacu szczęściem w nieszczęściu było to, że 
znaleźli się ludzie którzy zorganizowali w 
nim Szkołę Rolniczą, jakże potrzebną dla 
szerzenia oświaty rohnezej i podnoszenia 
kwalifikacji mieszkańców tego rolniczego 
przecież regionu. 

W okresie ponad 50 - cio letniego 
użytkowania pałacu przez Szkołę Rolniczą, 
później Zespól Szkól Rolniczych i wreszcie 
Zespół Szkól Agrotechniczne - Ekonomicz
nych, wewnątrz pałacu dokonano licznych 
zmian, które zburzyły jednolitość pierwot
nego założenia pomieszczeń poszczególnych 
kondygnacji. Istniejący rozkład pomiesz
czeń i ich ilość zostały przystosowane do 
ówczesnych potrzeb szkoły. W związku z 

Fragment dewocji południowej, ogrodowej, z trój
bocznym ryzalitem środkowym, oraz tarasem. 

tym aktualny ukfad pomieszczeń znacznie 
się różni od tego jaki istniał w okresie jego 
użytkowania przez pierwszych właścicieli. 
Z każdym rokiem stan pałacu podobnie jak 
i pozostałych budynków dworskich ulegał 
pogarszaniu. W chwili powstania nowego 
powiatu kolbuszowskiego w 1998 r. i prze
jęcia go wraz z całym majątkiem Zespołu 
Szkół Rolniczych na mienie Powiatu, pałac 
nadawał się już do kapitalnego remontu. 
Borykający się z problemami finansowymi 
młody Powiat, w pierwszej kolejności mu
siał zmierzyć się z budową swojej siedziby 
czyli Starostwa, z remontami dróg. szkół, 
szpitala, itp., zupełnie zaniedbanych w 
okresie ostatnich kilkudziesięciu lat. Po
wiat nie był i długo nie byłby jeszcze w 
stanie wygospodarować co najmniej dwa 
miliony zł na remont kapitalny-renowację 
pałacu. Przełom nastąpił w chwili zorga
nizowania na bazie słabo wykorzystane
go pałacu i części majątku ZSR - ośrodka 
agrobiologii Wyższej Szkoły Pedagogicznej 
w Rzeszowie, następnie Wydziału Zamiej
scowego Biotechnologii Uniwersytetu Rze
szowskiego. Staraniem władz tej uczelni 
w 2004 r. wykonana została dokumentacja 
projektowa remontu pałacu. Udało się także 
pozyskać pieniądze na realizację tej inwe
stycji z funduszy Unii Europejskiej, oraz z 
ministerstwa. W latach 2005 - 2006 pałac 
odzyskał swoją świetność. Końcem lipca 
br, dokonano odbioru wykonanych prac. 
Obecnie wyposażany jest w meble, rciżnego 
rodzaju sprzęty, ect. 

Koszt dokonanego remontu kapitalne
go zabytkowego pałacu wyniósł 2 600 000 
zł, z tego niespełna 2 min. Zostały pozyska
ne z Unii Europejskiej, zaś pozostałe ponad 
600 tys. zł dało ministerstwo szkolnictwa 
wyższego. Za te pieniądze wykonano m,in. 
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drenaż wokół piwnic i przyłącza kanalizacji 
deszczowej, pięknie odnowiono cokół i taras 
z kamienia łupanego w różnych kolorach, 
kraty żelazne kute w oknach podpiwnicze
nia i balustradzie tarasu, nowe tynki na ca
łości budynku, wymieniono część przegnitej 
więżby dachowej, pokrycie z dachówki palo
nej na błachodachówkę, wymurowano nowe 
kominy Wewnątrz budynku wykonane zo
stały nowe instalacje elektryczne, gazowe, 
wodociągowe, kanalizacyjne, centralnego 
ogrzewania, oraz tynki, w większości nowe 
posadzki i podłogi. Kontrowersyjne pokrycie 
dachu bordową blachą, zamiast oryginalną 
dachówką ceramiczną „karpiowką" wynikło 
z braku środków na wymianę całej więżby 
dachowej. Jak nas zapewnił nadzorujący pra
ce zastępca wojewódzkiego konserwatora 
zabytków Zbigniew Jucha jest to traktowane 
jako rozwiązanie tymczasowe. 

Co będzie mieścił odnowiony pałac, 
komu i do czego będzie służył. Czy koncepcja 
wykorzystania pałacu przez uczelnię, o któ
rej pisaliśmy w ubiegłym roku (,rPK"nr 145. 
sierpień 2005, s. IG) jest nadal aktualna? Z 
tym pytaniem zwróciliśmy się do osoby jak 
najbardziej kompetentnej. 

- Oczywiście ta koncepcja, wynikająca 
z dokumentacji będzie realizowana w pełni 
- mówi Kazimierz Czepiela, kierownik 
zespołu obiektów UR w Weryni. - Na pozio
mie piwnic będą laboratoria badawcze, nie 
dydaktyczne tylko badawcze, gdyż przepisy 
nie pozwalają na długie przebywanie poniżej 
gruntu. Cały poziom, ponad 300 m2 będzie 
do dyspozycji profesorów i magistrantów. 
Parter to będzie dydaktyka - sale wykła
dowe i ćwiczeniowe. Ha pierwszym piętrze 
będzie dziekanat i dwa apartamenty. Tam 
goście przyjeżdżający np. na konferencje, 
sympozja będą mogli przenocować. Oczy
wiście odpłatnie, bo takie są przepisy na 
uczelni. No i na drugim piętrze, czyli na 
poddaszu będzie sala seminaryjna, kompu

terowa, dwa pokoje 
dla kadry i pomiesz
czenia magazynowe. 

Pa łac pięknie 
odrestaurowany ale 
jego otoczenie nie 
wygląda ciekawie. 
Tuż obok oryginalna 
„łaźnia końska" chyli 
się ku upa-dkowi, sta
ry spichlerz z dnia na 
dzień staje sie coraz 
bardziej obskurny, a 
park już niczym się 
nie różni od przyle
głego doń Łasku wa
ryńskiego. Czy macie 
jakieś plany zagospo
darowania otoczenia 

pałacu? Pytamy dalej kierownika zespołu 
obiektów. 

- W dniu 18 września tego roku podpi
sany został akt notarialny, przekazania w 
formie darowizny Uniwersytetowi przez Sta
rostwo kompleksu budynków, parku, stawu 
i 16 ha gruntów. Uniwersytet ma więc tytuł 
prawny żeby inwestować w te obiekty - doda
je kierownik Czepiela. - Jest już opracowany 
program rozwoju tego ośrodka, w którym jest 
zapisane, które obiekty ida, do remontu a 
które do rozbiórki. Spichlerz ma być remon
towany w pierwszej kolejności. Jest opraco
wane tzw. studium wykonalności, żeby móc 
wystąpić o środki z zewnątrz. To są kwoty 
rzędu kilkudziesięciu milionów zł. Wstępna 
kwota potrzebna na cały ten kompleks wyno
si 29 min zł. W tych pieniądzach planowane 
są remonty obiektów zabytkowych, urządzę* 
nie oraz ogrodzenie stylowe parku i budowa 
dwóch nowych obiektów - domu studenckie
go na 300 miejsc i budynku z salą wykładową 
na 250 miejsc, oraz trzy laboratoria, każde po 
500m2. w tej chwili trwają starania dzieka
na, żeby wymienioną kwotę pozyskać. Wspie
rają nas parlamentarzyści. Również pani 

Zabytkowy pałac odzyskał swoją dawną świetność. Przechodząc kolo niego 
już nie trzeba odwracać głowy, a tynki nie sypią się profesorom ia kołnierz 
LPfTnr 132. czerwiec 2004, s. 14), Fot. B. Popek 

wojewoda jako 
Kolbuszowi anka 
bardzo jest nam 
przychylna. No i 
w Urzędzie Mar
szałkowskim do 
tej pory ta przy¬
c h y l n o ś ć była . 
Myślę że również 
po tym „nowym 
rozdaniu" wkrót
ce po wyborach 
ta przychylność 
będzie. 

Skoro uda
ło się przywrócić 
świetność pała
cowi to może i 
uda się pozostałym budynkom kompleksu 
dworskiego w Weryni. Będzie to jednak 
wymagać sporo wysiłku, zabiegów i determi
nacji, zarówno dziekana Igora Zubrzyckiego, 
jego kolegów z uczelni, jak i wszystkich tych 
osób które zechcą go wesprzeć w tym jakże 
wspaniałym dziele tworzenia, 

Benedykt Popek 

- Skoro udało się na pałac; ta 
liczymy że i na remont pozo
stałych obiektów, błulatoę no
wych, Oraz Urządzenie parka 
itda nasn się pozyskać środki 
unijne - odpowiada spokoj
nie kierownik Czepiela. 

Gal icy jska J e s i e ń Literacka 
W d n i u 17 p a ź d z i e r n i k a b r . 

r a m a c h X V I G a l i c y j s k i e j J e s i e n i 
L i t e r a c k i e j P o g ó r z a 2006 obcho
d z o n e j w p o w i e c i e k o l b u s z o w -
skin i , po r a z s z ó s t y o d b y t y s i ę 
s p o t k a n i a l i t e r a c k o - a u t o r s k i e . 

Po uroczystym przywitaniu przez dy
rektora Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Pu
blicznej w Kolbuszowej i krótkim spotkaniu 
w bibliotece, poeci udali się na zaplanowane 
spotkania z młodymi słuchaczami. 

LO w Kolbuszowej gościło Kazimierza 
Bumat - poetę, publicystę, łedaktora wielu 
książek. Animator kultury. Prezes Grupy Li
terackiej, redaktor naczelny pisma społeczno 

-kulturalnego Bez Kurtyny. Uczestnik wielu 
ogólnopolskich i międzynarodowych spotkań 
i festiwali literackich. Otrzymał odznakę 
Zasłużonego Działacza Kultury i Medal za 
Zasługi dla Kultury w Wojsku Polskim. 

ZSA-E w Weryni przywitał Annę Elż
bietę Zalewską. Otrzymała literacką nagro
dę Czerwonej Róży, Publikowała swoje utwo
ry w kilkunastu almanachach poezji, a także 
w prasie i na antenie radia. Jest prezesem 
Fundacji Literackiej w Poznaniu, Autorka 
pracuje w Bibliotece Centrum Szkolenia Woj
ska Lądowych w Poznaniu. Posiada odznakę 
„Zasłużonego Działacza Kultury*. 

Zespół Szkół Technicznych w Kolbu
szowej gościł Wietnamczyka Lam Quang 

My, Kocha poezję, pisze i tłumaczy wiersze 
autorów polskich i wietnamskich. Aktywnie 
uczestniczy w polskim życiu literackim. 

Szkoła Podstawowa w Weryni przy
witała Tadeusza Kwiatkowskiego - Cu
gów - prozaika, satyryka i poetę. Wybitny 
artysta. Jest autorem wielu tomików poezji, 
satyr, powieści i opowiadań. Organizator 
m,in. słynnych „Wigilii poetów i ułanów". 
Jest autorem ponad 30 książek. 

Miejska i Powiatowa Biblioteka Pu
bliczna w Kolbuszowej przyjęła Jolantę No-
wak-Węklarowską. Jest to autorka (poet
ka i prozatorka), której nazwisko większości 
admiratorów polskiej poezji współczesnej 
jest znane, a na jej liryki można trafić w 
większości antologii prezentujących dorobek 
twórców starszego pokolenia. 

cd, no str. 20 
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Po spotkaniu z młodzieżą, poeci udali sie na spotkanie 
z wicestarostą Waldemarem Machetą, oraz sekretarzem 
powiatu Elżbietą Wróbel. Z rąk wicestarosty i sekretarz lite
raci otrzymali pisemne podziękowania wraz z pamiątkowymi 
gadżetami promującymi powiat kolbuszowski. Następnie udali 
się na wspólny obiad do „Galerii Smaku" ufundowany przez 
właścicielkę Czesławę Mytych-W tym miejscu chcemy złożyć 
wyrazy podziękowania i uznania dla wszystkich tychh którzy 
pomogli nam w organizacji i przyjęciu wspaniałych autorów. 

A - J . 

Wice&taro&fa Waldemar Macheta wręcza podziękowanie na ręce 
Kazimierza Burnnl. Fot. K. Adranowwz 

Spotkanie po latach 
30 września br- odbył się zjazd ab

so lwentów Technikum Hodowlanego 
w Weryni - rocznik 1986- W spotkaniu 
wzię ły udział 24 osoby, wychowawca 
klasy mgr Zenon Żywiec, a także obec
ny dyrektor Zespołu Szkół Agrotech-
niczno- Ekonomicznych w Weryni mgr 
i n i . Stanisław Olszówka. 

Dzięki uprzejmości dyrektora absol
wenci mogli obejrzeć szkołę, którą ukończy
li 20 lat temu. Uczestniczyli też we mszy 
świętej, która odprawiona została w kaplicy 
usytuowanej na placu szkolnym. Niektórzy 
byli w niej po raz pierwszy Msza została 
odprawiona w intencji nauczycieli i absol
wentów żyjących i tych, którzy odeszli już do 
wieczności. Potem były pamiątkowe zdjęcia, 
długie rozmowy i zabawa do białego rana. 

Cudownie było spotkać się po latachf 
Odżyły na nowo wspomnienia, przyjaźnie. 

Ktoś może zapytać: czy warto było „odgrze
bywać" stare dzieje? Oczywiście, że tak[ Cóż 

bowiem warte jest życie bez wspomnień, bez 
przeszłości? 

Szanujmy więc przeszłość i wspomnie
nia jak kwiaty, i do zobaczenia, do następne
go zjazdu, do następnego spotkania. 

Or ga ni zator zy 

n n a u m s n u u h m a i 

Absolwenci Technikum Hodowlanego przed budynkiem szkoły. 

Szko lna L iga Lekkoa t l e t yczna 
W dniu 26 września br. odbył się w Mielcu 

I rzut Korespondencyjnej ligi lekkoatletycznej 
szkól ponadgimnazjalnych. Boisko stadionu 
zgromadziło młodzież z 10 szkół, z powiatów 
kolbuszowskiego. mieleckiego, dębickiego, rop-
czycko-sędziszowskiego Obydwie reprezentacje 
kolbuszowskiego Liceum Ogólnokształcącego 

dziewcząt i chłopców przedstawiły się bardzo 
dobrze. Słoneczna pogoda sprzyjała zawod
nikom. Do zmagań jako pierwsi przystąpili 
chłopcy w sztafecie 4x100 m. Nasza drużyna w 
sidadzie Dorian Madga, Paweł Wilk, Wojciech 
Augustyn oraz Krzysztof Lenart osiągnęła czas 
48,74 co dało nam V miejsce. Dziewczęta Jo-
i ^ i ^ i ^ K anna Streb. Agnieszka Kwasnik, 

~m~mLJM Ślęzak Justyna i Karolina Borów-
• ska wybiegały 58.44 co dało im VI 

miejsce. Indywidualnie w sprincie 
na 100 m. zatriumfował Dorian 
Magda z czasem 12,42. 

Bieg na 400 m. okazał się 
dobrym sprawdzianem możliwości 
Joanny Babuli, która była pierw
sza w swojej serii z czasem 1.09. Z 
podobnym wynikiem przekroczyła 
metę Faustyna Kret 1,12 Z chłop
ców w ładnym stylu pobiegli 1500 

m. Wojciech Wilk z czasem 4,40,30 oraz Jakub 
Pilarski 4,54,85, 

W kolejnej konkurencji skoku w dal 
dziewczęta "wyskakaly" V i VI miejsce Maria 
Olszowy 4.50 m, Lucyna Rząsa4,48 m Karolina 
Borowska 4,29 m. Nie ustępowały im zawod
niczki z pchnięcia kulą Joanna Jasińska 3,56 
m. oraz Wioletta Wilk 8,40 m Wśród chłopców 
najlepszy okazał się Przemysław Nowak, który 
pchał kulą 6 kg na odległość 10.53m . f a w skoku 
w dal Jakub Wróbel 5,10 m. 

Jak zawsze podczas zawodów emocji było 
dużo, ponieważ kilka szkół miało w swoich 
składach zawodników, którzy na co dzień tre
nują lekkoatletykę i osiągają mistrzostwa Pol
ski. Należą się serdeczne gratulacje wszystkim 
startującym ponieważ wykazali się wolą walki 
i zwycięstwa. Czekamy na finał wojewódzki w 
maju 2007 roku. Al ina Wilk 
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LEKKOATLETYKA KRÓLUJE JESIENIĄ 
i 

W dniu 25 września br, na stadionie w Kolbuszowej odbyły się 
Powiatowe Igrzyska Młodzieży Szkolnej w Indywidualnych Mistrzo
stwach w Lekkoatletyce. 

Wystartowało łącznie 208 uczniów (107 chL i 101 dz), zawodników 
aaknl podstawowych naszego powiatu. Zwycięzcami poszczególnych konku
rencji zostali: 60 m - w kategorii dziewczątKOZDĘBAAneta z SPKrzatka 
zczasem w finale (9 36H w kat chłopców STĘPIEŃ Rafa! SPTrzesowka 
(8.81). 600m-dz.KOPEĆAnetaSPSpie<2.l6S. lOOOm-chł. SERAFIN 
Mateusz SP Dzikowiec (3.34t Skok w dal -dz SZATKOWSKA Klaudia 
SP 1 Kolbuszowa {3,83 m) i chi. Z U B E R Dawid SP Wi
dełka (4,48 m). Rzut piłeczką palantową - dz, RAK Edyta 
SP Dzikowiec (38 m) i chi. WOJNAR Radosław SP 1 Kolbuszowa (54,5 ml. 
Dzień później w ZS w Widelce rozegrany zostaj skok wzwyż, któiy zwycię
żyli w kat. dz. WOLAN Urszula SP Majdan Królewski i BUCZEK Damian 
SP Widełka (oboje zaliczyli 1,15 ml 

Zwycięzcą gratuluję i życzę powodzenia na Finałach Wojewódzkich 
w Mielcu. 

Maciej Przybyło 

W piątek 29 września br na kolbuszowskim stadionie rozegrane 
zostały gimnazjalne indywidualne mistrzostwa powiatu w lekkoatletyce 
chłupców. 

W imprezie wzięło udział 168 uczniów i 11 sztafet gimnazjów 
naszego powiatu. Zwycięzcami poszczególnych konkurencji zostali: 
100 m - PACYNA Łukasz z Gimn. Nrl Kolbuszowa a czasem w finale 
(12.1U, 300 m - KON Damian Gimn. Nr 1 Kolbuszowa {41.46], 1000 
m - SUDOŁ Maksymilian Gimn. Wilcza Wola {3,04,00), skok w dal 
-STĄPOR Michał Gimn, Nr 1 Kolbuszowa (5,33 m), pchnięcie kulą 
- TĘCZA Grzegorz G. Dzikowiec < 12,40 mj, rzut oszczepem - CHODÓR 
Bartłomiej Gimn. Niwiska {31,94 m >, skok wzwyż - (rozegrany 26,09,06 
w Widelce) ZUBER Dominik Gimn. Widełka {1,43 mf oraz sztafeta 
szkolna 4x100 m - Gimn. Nr 1 Kolbuszowa (53,071 w składzie Koń D,, 
Panek R, Stąpor M. i Pacyna L . 

Trry dni później 9. października lywsliznwnły dziewczęta. W impre
zie wzięło udział 164 uczennic i 11 sztafet gimnazjów naszego powiatu. 
Poniżej zwycięzcy poszczególnych konkurencji: 100 m - KOZDĘBA 
Justyna G, Majdan Królewski U4.27), 300 m - KOSTOROWSKAAnna 
G. Dzikowiec (49.22), 600 m - LIS Katarzyna G. Majdan Królewski 
{1.48.48), skok w dal - POSŁUSZNY Ilona G. Trzesówka (4,43 mjr 

pchniecie kulą - Pyrc Maria G, TYzesowka (8,73m}h rzut oszczepem -
TARNAWSKA Natalia G. Niwiska (20,74 m), skok wzwyż - (rozegrany 
26.09.06 w Widelce) WĄSIK Katarzyna Gimn. Widełka (l,15m) oraz 
sztafeta szkolna 4x100 m - Gimn. Majdan Królewski (1.01.38J 

Zwycięzcą gratuluję i życzę równie dobrych wyników na Finałach 
Wojewódzkich w Mielcu. 

map 

Żonie, Mamie, Synom oraz Rodzinie 
zmarłego 

śp. Leśniczego 

J a n a O R L E W S K I E G O 

wyrazy głębokiego współczucia 

składa)q 
Pracownicy Nadleśnictwa Kolbuszowa 

Zawiadomienie 
Zawiadamia się, że w budynku Starostwa Powiatowego w 

Kolbuszowej przy ul. I I Listopada 10, p. 220,1 piętro w terminie 
od 06,11.2006 do 34.11.2000 r, w godzinach od 800 do 1400, zostanie 
wyłożony do wglądu osób zainteresowanych projekt operatu 
opisowo - kartograficznego ewidencji gruntów i budynków ob
rębów ewidencyjnych Dzikowiec i Nowy Dzikowiec położonych 
w jednostce ewidencyjnej Dzikowiec. 

Dokumentacja tego projektu, składająca się z: rejestru 
gruntów, rejestru budynków, rejestru lokali* kartotek budynków, 
kartotek lokali, mapy ewidencji gruntów i budynków, 

opracowana została na podstawie ai Ł. 4 ust. 1 i art. 20 ust. 1 
-3 ustawy z dnia 17 maja 1989 r. Prawo geodezyjne i kartograficz
ne (tj. Dz. U. z 2005r. Nr 240 poz. 2027 z późn, zm.) oraz przepisów 
rozporządzenia Ministra Rozwoju Regionalnego i Budownictwa 
z dnia 29 marca 2001 r, w sprawie ewidencji gruntów i budynków 
(Dz- U- Nr 38 poz. 454), 

Wszyscy zainteresowani mają prawo zapoznać s ię w 
podanym terminie z ww dokumentacją, uzyskać niezbęd
ne wyjaśnienia i zgłos ić do protokołu ewentualne uwagi 
i wnioski w tej sprawie- Skorzystanie z tego prawa leży w inte
resie zainteresowanych, aby na tym etapie postępowania zwią
zanego z modernizacją ewidencji gruntów i budynków ujawnić 
ewentualne błędy i nieprawidłowości. 

Niestawienie się w terminie i miejscu określonym w niniej
szym zawiadomieniu nie stanowi przeszkody do prowadzenia 
dalszych etapów postępowania, zatwierdzenia operatu opisowo 
- kartograficznego i ujawnienia nowych danych w ewidencji 
gruntów i budynków, 

Antoni Bosek 
Geodeta Powiatowy 

Z A R Z Ą D POWIATU W KOLBUSZOWEJ 
Działając na podstawie art. 35 ust.l ustawy z dnia 21 sierpnia 

I997r. o gospodarce nieruchomościami { tj. Dz. U, z 2004r. nr 261, 
poz. 2603J podaje do publicznej wiadomości, że w dniach I9,10.2006r, 
- 09.11.2006r. {na okres 21 dni) w siedzibie Starostwa Powiatowego w 
Kolbuszowej na tablicy ogłoszeń został wywieszony wykaz lokali użyt
kowych stanowiących własność Powiatu Kolbuszowskiego, położonych w 
budynku administracyjnym Starostwa Powiatowego w Kolbuszowej przy 
ul. 11 Listopada 10, przeznaczonych do wynajmu w drodze przetargu. 

Szczegółowe informacje dot. w/w nieruchomości można uzyskać w 
Starostwie Powiatowym w Kolbuszowej, pok. 208, tel. {017) 22 75 851 oraz 
w Biuletynie Informacji Publicznej http://bip. powiat, kolbuszowa.pl. 

r z e g l ą d 
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Redaktor odpowiedzialny: Benedykt Popek 
Kwi takt ml. 0 693 S59 961. e-mail tKWfc JWSRj&żyOilfl 
Materiały do publikacji mońna &kladne w Łtkriilarlacie 
Starostwu. Rediikiju '..ir.lrit^a bobie prawa do reda
gowania i skracania tekstów 

Pani 
Urszuli Sienkiewicz - Kopeć 

Wyrazy głębokiego żalu i współczucia 
z powodu śmierci 

OJCA 
składają 

dyrekcja, nauczyciele I pozostali pracownicy 
Zespołu Szkół 

Agrotechniczno - Ekonomicznych 
w Weryni 

http://bip
http://kolbuszowa.pl
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DEKLARACJA PROGRAMOWO-IDEOWA 
P o r o z u m i e n i a S a m o r z ą d o w e g o „ O J C Z Y Z N A " 

W pełni przekonani, że jedynie połączenie sił Polaków myślących w kategoriach pol
skiej racji stanu, dostrzegając możliwości potrzebę skonsolidowania sił zdolnych rozwijać i 
budować naszą mała. Ojczyznę-Powiat Kolbuszowski, postanowiliśmy powołać Porozumienie 
Samorządowe OJCZYZNA i zarejestrować Komitet Wyborczy Wyborców -Porozumienie 
Samorządowe OJCZYZNA. 

NASZYM C E L E M J E S T : 

U Pełna otwartość na wszystkie środo
wiska niepodległościowe, narodowe, 
katolickie i ludowe z zachowaniem ich 
autonomii i tożsamości. W naszej forma
cji jest miejsce dla organizacji politycz
nych, gospodarczych i społecznych. Dla 
pracobiorców, pracodawców, młodzieży, 
emerytów i rencistów, ludzi nauki oraz 
bezrobotnych. 

2) Polityka przeniknięta wrażliwością, spo
łeczną z zachowaniem idei patriotycz
nych ze szczególnym uwzględnieniem 
szacunku dla tradycji i kultury wspólnot 
lokalnych. 

3) Silne państwo, województwo, silny 
powiat, silna gmina - poprzez wzrost 
dochodów, przywrócenie poszanowania 
prawa, poczucie dumy i godności narodo
wej . Zwiększenie bezpieczeństwa przez 
sprawne i skuteczne współdziałanie po
licji i obywateli. Stworzenie atrakcyjnej 
organizacji czasu wolnego dla młodzie
ży 

4) Ograniczenie bezrobocia poprzez aktyw
ną politykę gospodarczą uwzględniającą 
przede wszystkim uruchomienie mecha
nizmów sprzyjających tworzeniu nowych 
miejsc pracy w istniejących firmach, a 
także tworzenie klimatu dla powstawa
nia małych i średnich przedsiębiorstw. 

5) Przyszłość naszego powiatu, miasta i gmin 
załeży od rozwoju infrastruktury, edukacji, 
rozwoju polskiej wsih przedsiębiorczości 
oraz systemu ochrony zdrowia. 

6) Zapewnienie prawidłowej podstawowej i 
specjalistycznej opieki leksjskaej poprzez 
lepszy dostęp do lekarza rodzinnego i 
specjalistów oraz profilaktycznych ba
dań diagnostycznych w celu wczesnego 
wykrywania chorób, ich leczenie w po
czątkowym stadium. Polepszenie bazy 
lokalowej ośrodków zdrowia. Ciągłe 
wyposażanie szpitala w nowoczesną 
aparaturę medyczną. 

7} Oświata nauka, szkolnictwo, wycho
wanie młodzieży w duchu patriotyzmu 
muszą być priorytetami, przedmiotem 
troski i dumy władz samorządowych, 
rodzin i całej społeczności lokalnej. 

8) Uporządkowanie gospodarki wodno-ście
kowej, rozbudowę sieci kanalizacyjnej, 
dalszą modernizację infrasLruktury dro
gowej poprzez ulepszenie, modernizacje 
i budowę dróg powiatowych i gminnycht 

w najbliższym czasie nie może być ani 
jednej drogi powiatowej i gminnej bez 
nawierzchni bitumicznej). 

Uruchomienie i modernizację linii kolejo
wej Rzeszów - Tarnobrzeg - Warszawa. 
Awans cywilizacyjny polskiej wsi, gdzie 
rolnictwo winno zaspokajać potrzeby 
polskiego rynku, przynosząc godziwy 
dochód rolnikom poprzez umożliwienie 
sprzedaży wyprodukowanych 
płodów rolnych w oparciu o umowy kon
traktacyjne. Tworzenie polityki proekspor
towej dla produktów rolno-spożywczych, 
przez co można zmniejszyć bezrobocie 
i umożliwić naszym rolnikom sprzedaż 
swoich wyrobów (przykładem jest ZPOW 
ORZECH, który eksportuje 
wyroby do 15 krajów). 
Odtworzyć tradycje upraw owoców mięk
kich i warzyw, transferować innowacje do 
gospodarstw rolnych, rozwijać grupy 
producenckie oraz kanały dystrybucyjno-
-handlowe. 

Dokształcać osoby trudniące się rolnic
twem iprzetwórstwem. 

10] Przejrzysty system podatków lokalnych, 
uaktywnić fundusz wspierania przedsię
biorczości oraz system skutecznej promo
cji lokalnych produktów i marek. 

11) Stworzyć warunki sprzyjające polskiej 
młodzieży, aby po zdobyciu wykształce
nia mogła podjąć pracę w wyuczonym 
zawodzie w naszej Ojczyźnie, aby Polak 
był Poiakiem w polskim zakładzie i na 
Polskiej Ziemi, 

12} Uruchomienie przy Urzędach Gmin i 
Starostwie Powiatowym punktów nie
odpłatnej pomocy prawnej dla miesz
kańców w sprawach dotyczących postę
powania wobec organów administracji. 
Wyeliminowanie bezduszności w relacji 
urząd - obywatel . Stworzenie dobrych 
warunków dla komunikacji między wła
dzą i mieszkańcami. Władze mają obo
wiązek zapewnić wszystkim potrzebują
cym i mniej zamożnym warunki godnej 
egzystencji. 

Podpisali : 

Stefan Orzech, 
Krzysztof Wrona 

Henryk Wilk 
Krzysztof Kozio ł 

Tadeusz K o p e ć 
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Urząd Skarbowy 
w Kolbuszowej 

informuje, 
że zgodnie z rozporządzeniem Ministra 

Finansów z dnia 26 września 2006r, (Dz, U, 
Nr 172T poz. 1235 z 28.09.2UU6r.) zmienia
jącym rozporządzenie w sprawie wykonania 
niektórych przepisów ustawy o podatku od 
towarów t usług, od dnia 1 października 
2006r. niżej wymienione usługi opodatko
wane są stawką podatku od towarów i usług 
w wysokości 7%. 

1. Usługi w zakresie napraw obuwia i in
nych artykułów skórzanych (PKWiU 
52.71.10-30). 

2. Usługi w zakresie napraw odzieży i wy
robów włókienniczych użytku domowego 
(PKWiU 52,74,11-00). 

3. Usługi w zakresie napraw rowerów 
(PKWiU 52,74,12-00). 

4. Usługi fryzjerskie dla kobiet i dziewcząt 
(PKWiU 93.02.21-00). 

5. Usługi fryzjerskie dla mężczyzn i chłop
ców (PKWiU 03.02.22-00), 

Z ostatniej c h w i l i . . . 
W ostatnich dniach września br. Urząd 

Służby Cywilnej podał ostateczne wyniki 
postępowania kwalifikacyjnego dla pracow
ników służby cywilnej ubiegających się o 
mianowanie w 2006r. (mianowari dokonuje 
się w ramach limitu określonego w ustawie 
budżetowej na dany rok). Osiągnięcie miej
sca uprawniającego do mianowania oznacza 
uzyskanie w postępowaniu kwalifikacyjnym 
min. 120 pkt oraz zmieszczenie się w limicie 
mianowari na dany rok. 

Milo nam poinformować, że pracowni 
Urzędu Skarbowego w Kolbuszowej a to 
Jan Swiętek - Naczelnik Urzędu i Marek 
Puzio - Komornik Skarbowy uzyskując bar
dzo dobre wyniki L J . Swiętek - 155,75 pkt 
tj. jeden z najlepszych wyników w kraju, M. 
Puzio - 145 pkt) dostąpią zaszczytu miano
wania. 

Jak stwierdził Jan Swiętek - Naczel
nik Urzędu - to powód do zadowolenia bo 
przy bardzo wysokich wymaganiach już troje 
pracowników Urzędu będzie urzędnika 
służby cywilnej ( w 2005r. mianowanie uz 
skała Barhara Sakowska - Główny Księgo 
wy Urzędu). 

Przy tej okazji należy wspomnieć, że 
w lipcu br. głosami przedsiębiorców Urząd 
Skarbowy w Kolbuszowej został laureatem 
kolejnej edycji konkursu Urząd Skarbowy 
Przyjazny Przedsiębiorcy. 

bn 
oja 

•u 
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Rocznica śmierci ks. Jerzego Popiełuszki 
O d 19,X. do 22.X.200G r. W k o ś c i e l e p.w. W s z y s t k i c h Ś w i ę t y c h w K o l b u s z o w e j o d b y ł y s i ę u r o c z y s t o 

ś c i z w i ą z a n e z m ę c z e ń s k ą ś m i e r c i ą S ł u g i B o ż e g o k s . J e r z e g o P o p i e ł u s z k i z o r g a n i z o w a n e p r z e z A k c j ę 
K a t o l i c k ą p r z y tej P a r a f i i p r z y w s p a r c i u p r o b o s z c z a P a r a f i i k s . J a n a G u t a . 

Na uroczystość przybyto wielu znanych przdstwicieli parlamentu i samorządu. 

10.X. W rocznicę śmierci ks. Jerzego 
została odmówiona modlitwa różańcowa w 
Jego intencji, po której Podkrapacki Kurator 
Oświaty p. Jerzy Cyprys' wygłosił prelekcję 
poświęconą ks. Jerzemu. 

Główne uroczystości odbyły się 22.X.w 
niedzielę, a rozpoczęła, je uroczysta Msza Sw. 
koncelebrowana przez wielu kapłanów z ks. 
prałatem Kazimierzem Szkaradkiem na 
czele. 

Homilię wygłosił ks,prałat Stanisław 
Wójcik w której głównym akcentem była osoba 
ks. Jerzego jego bezgraniczne oddanie sprawie 
wiary i Ojczyzny, aź do męczeńskiej amierci. 

Po Mszy Sw, uroczysta procesja z kapła
nami, rzeszą wiernych, przy akompaniamencie 
orkiestjy dętej „ORZECH" pod batutą Stanisła
wa Wrony udała się po pomniki Sług Bożych 
Jana Pawła II i ks Jerzego Popiełuszki, gdzie 
zastały odmówione modlitwy o ich rychłą be
atyfikację. 

Na zakończenie uroczystości przy dźwię
kach werbli zostały złożone kwiaty przez liczne 
delegacje oraz wiernych. 

W uroczystości niedzielnej wzięli udział 
m.in. Senator Mieczysław Maziarz, Poseł 
Stanisław Gżóg, Poseł Krystyna Skow
rońska, Poseł Zbigniew Chmielowiec, 
Wojewoda Podkarpacki Pani E w a Draus, 
samorządowcy z Przewodniczącym Rady Po
wiatu i Starostą kolbuszowskim, Przewodni
czącym Rady Miejskiej w Kolbuszowej i Bur
mistrzem Kolbuszowej, Podkarpacki Kurator 
Oświaty Jerzy Cypryś, Z-ca Komendanta 

Kwiaty u stóp ks. Jerzego skiądają przed-
stwiciełe Akcji Katolickiej 

Woj. Policji w Rzeszowie Józef Gdański wraz 
i. Komendantem Powiatowym Policji Mieczy
sławem Margańskim, Prezes Diecezjalnego 
Insiytytu Akcji Katolickiej Jaremi Kalkowski. 
Komendant Państwowej Straży Pożarnej Jan 
Ziobro. 

Pizybyło wiele pocztów sztandarowych stra
żaków, szkół różnych szczebli, kombatantów. 

Na uroczystości nie zabrakło członków 
Związku Strzeleckiego STRZELEC oraz Sto
warzyszeń przykościelnych. 

Organizatorzy wykonali wystawę przed
stawiającą życie, kapłaństwo i męczeńską 

Msza Sunięta koncelebrowana w kościele 
pw. Wszystkich Świętych. 

smierc, któi-ą można obejrzeć w kościele, w każ
dym dniu do końca października. 

Wszystkim Parlamentarzystom , Samo-
liądOwcom, Delegacjom Pocztów Sztandarowy-
chi rzeszom wiernych wyrazy podziękowania za 
przybycie i modlitwę składają: 

Ks.Proboscz parafii p.w. Wszystkich Św 
Jan Gutp Prezes Akcji Katolickiej przy parafii 
Wszystkich Sw. Władysława Górecka oraz 
Przewodniczący Obchodów Rocznicy Śmierci 
ks. Jerzego Popiełuszki Stefan Orzech. 

(sch) 
zdjęcia: Zygmunt Czachor 

k ą c i k p o e t y c k i . . . 

PRZYPADEK 
kiedy już 
poczujesz, 
że koniec 
zbliża się 
jak burza 
tylko złe chmury 
nie wiesz 
co dzieje się 
bo teku brak 
i bez slow 
idziesz w drogę, 
której nie zna nikt 
co się dzieje 
czy śmierć 
odbiera młode życie ? 
a tyle jeszcze do zrobienia 
pozostaje ból duszy, 
której nikt już nie uleczy 

Joanna Staniszewska 
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Otwarcie nowej szkoły w Kupnie 
W n i e d z i e l ę 1 p a ź d z i e r n i k a 2 0 0 6 r . - J . E . K s . B i s k u p K a z i 

m i e r z G ó r n y p o ś w i ę c i ł n o w y b u d y n e k Z e s p o ł u S z k ó ł i m . J a n a 

P a w ł a I I w K u p n i e i s z t a n d a r G i m n a z j u m . 

imię Jana Pawia I ! i w 20D2r. poświęcono 
sztandar i pamiątkową tablicę. 

Z dniem 1 września 2004r. powołano 
Zespól Szkól w Kupnie. Dzięki staraniom ' 
organu prowadzącego f Urząd Miejski w 
Kolbuszowej) i wielu osób zaangażowanych 

Uroczystość rozpoczęła się mszą Św. 
koncelebrowaną w intencji uczniów, na
uczycieli | rodziców i wszystkich, którzy 
przyczynili się do powstania tego pięknego 
obiektu. 

Uroczystość zaszczyciti swoją obec
nością: Poseł Parlamentu Europejskiego 
Mieczysław Janowski, Senator RP Mieczy
sław Maziarz, Poseł na Sejm RP Zbigniew 
Chmielowiec, Marszalek Woj. Podkarpac
kiego Leszek Deptuła, Podkarpacki Wi
cekurator Oświaty Jerzy Cyprys, władze 
Powiatu i Gminy Kolbuszowa, poczty sztan
darowe szkół Gminy Kolbuszowa, poczty 
strażackie z Kupna i Porąb Kupieńskich, 
dyrektorzy szkół i przedszkoli,radni, sołty
si, nauczyciele i uczniowie z rodzicami oraz 
licznie zebrani mieszkańcy Kupna 

Po Mszy św. na placu szkolnym odby
ła się akademia poświęcona osobie Patrona 
szkoły - Jana Pawia ił i wystąpienia zapro
szonych gości. Scenariusz akademii napisa
ła s. Barbara Madej, recytację opracowały-
p. Teresa Polek i p. Lucyna Karkut, a chór 
szkolny przygotował p, Czesław Łopata. 

Historia powstania nowej szkoły w 
Kupnie rozpoczyna się w 1986 r., kiedy 
to na zebraniu wiejskim podjęto uchwalę, 
że w Kupnie należy wybudować szkołę i 
zosta! powołany Społeczny Komitet Budo
wy Szkoły, który Uczył 42 osoby. Na prze
wodniczącego wybrano jednogłośnie pana 
Adama Przybyło, 

Komitet zwrócił s ię do Kuratora 
Oświaty w Rzeszowie o wyrażenie zgody na 
społeczną działalność przy budowie szkoły t 
wsparcie merytoryczne i finansowe- równo
cześnie zwrócono się do Naczelnika Urzędu 
Miasta i Gminy w Kolbuszowej o wsparcie 
finansowe. Na początek pozyskano kwotę 
600 tys. starych zł. 

W Komitecie Budowy zostały wybrane 
grupy robocze, które zajmowały się zbiera
niem wpłat od mieszkańców ( za zebrane 
pieniądze były na bieżąco kupowane ma
teriały budowlane). 

W 19S8r. zosta! wykonany społecznie 
przez mieszkańców Kupna i wspierających 
z zewnątrz fundament pod zespół dzieci 
starszych -jest to 111 segment nowej szko
ły, który został obecnie zakończony ( rok 
20D6K 

Należy wspomnieć, że mieszkańcy 
pracujący w Zakładzie Ceramiki Budow
lanej w Kupnie zadeklarowali się przepra
cować po 3 dni robocze na rzecz szkoły , a 
materiały w tym czasie wyprodukowane 
dyrekcja zakładu zgodziła się przekazać na 

budowę szkoły - otrzymano 120 tys. sztuk 
cegły różnych asortymentów. 

Po krótkiej przerwie przystąpiono do 
wykonania fundamentów następnych seg
mentów: dzieci młodszych C II segment) 
i żywieniowego { I segment). Ze względu 
na brak funduszy powstała sugestia ze 
strony zarządu gminy , aby zrezygnować 
z sali gimnastycznej ( pełnowymiarowej J 
a wkomponować ją w segment żywieniowy. 
Komitet z przykrością musiał zaakcepto
wać propozycję zarządu. 

Prace w miarę pozyskiwanych środ
ków kontynuowano. 

W 1997r. oddano do użytkowania 5 sal 
lekcyjnych w nowym obiekcie. W 2000r. po
wołano Gimnazjum w Kupnie i dla potrzeb 
Gimnazjum oddano do użytku następne 4 
sale lekcyjne i stołówkę szkolną ( L seg
ment). W następnym roku wykończono salę 
gimnastyczną i następne 3 sale ( w tym 
pracownię komputerową)- II segment. 

W 2000r. nadano szkole Podstawowej 

w budowę i rozwój naszej szkoły pozyskano 
środki Unijne w ramach ZPORR na zakoń
czenie prac przy budowie . 

W ramach tych środków wykonano 
12 sal lekcyjnych, gabinet higieny szkol
nej, sanitariaty, kolorową elewację całego 
obiektu wraz z dociepleniem, ogrodzenie 
podwórka szkolnego, malowanie dachu i 
miejsca parkingowe. 

Wszystkim, którzy w jakikolwiek 
sposób przyczynili się do powstania 
tego pięknego obiektu, układamy ser-
decznepodziękowania i stówa wdzięcz
ności. 

Ze swej strony dołożymy wszelkich 
starań, aby jak najlepiej kształcić i 
wychowywać młode pokolenia w duchu 
umiłowania Boga i Ojczyzny. 

Wdzięczni: 
Dyrektor, nauczyciele, uczniowie z 

rodzicami i cała społeczność Kupna. 

Elżbie ta Chmielowiec 

P R Z E P R A S Z A M 

Panią Beatę Mierzwa za doznane krzywdy 
i straty moralne w okresie od 2003 roku do 
chwili ukazania się ogłoszenia. 

Mierzwa Mirosław 
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F i r m a . . O r z e c h " m a 1 0 l a t 33 

W m i e s i ą c u w r z e ś n i u b r . 
z n a n a f i r m a „ O r z e c h " z K o l b u 
s z o w e j , s ł y n ą c a m . i n . z p r z e 
t w o r ó w o w o c o w o - w a r z y w 
n y c h i s i e c i s u p e r m a r k e t ó w 
o b c h o d z i ł a 10 - l e c i e s w o j e j 
d z i a ł a l n o ś c i . 

W pięknie przystrojonym „Dworku" 
w Kolbuszowej na uroczystość przybyło 
wielu zacnych gości i przedstawicieli firm 
współpracujących. Stefan Orzech - se
nior rodu Orzechów przywitał zaproszo
nych, wśród których był obecny senator 
RP Aleksander Bentkowski, samorzą
dowcy z dyrektorem Urzędu Marszałkow
skiego Jerzym Wiśn iewsk im, starostą 
mieleckim Józe fem Smacznym i kolbu-
szewskim Bogdanem Romaniukiem i 
przewodniczącym Rady Powiatu Józefem 
Kardysiem, burmistrz Kolbuszowej Jan 
Zuba i Nowej Dęby Józef Czekalski, wój
towie okolicznych gmin. dyrektorzy woje
wódzkich agencji okołorolniczych, rektor 
WSZ.IR w Ropczycach prof S t a n i s ł a w 

Ksiądz Jan Gal -proboszcz parafii pw. Wszystkich 
Świętych shtada gratulacje twórcom i właścicielom 
firmy „Grzech" 

Rodzina Orzechów podczas Łnaslu. 

Sosnowski , która to uczelnia kształ
ci studentów na wydziałach rolniczych, 
dyrektorzy Banków i prezesi Gminnych 
Spółdzielni. Obecny był dziekan dekanatu 
kolbuszowskiego ks. prałat Kazimierz 
Szkaradek, z proboszczami Janem Gu
tem i Kaz imierzem Osakiem, który 
gratulując 10 - lecia firmy podkreślił, że 
sklepy „Orzech" są w niedzielę zamknięte, 
co powinno być przykładem dla innych. 

Składając życzenia dalszego rozwoju 
firmy w swych wystąpieniach poszczególni 
goście, podkreślili, że jest to firma rodzin
na którą rodzina Orzechów rozwija dla do
bra rolnictwa i społeczeństwa powiatu kol
buszowskiego. Stefan Orzech wraz z zoną 
i synami Wacławem i Arturem otrzymali 
wiele listów gratulacyjnych i dyplomów 
m.in. od euro deputowanych Mieczysława 
Janowskiego i Andrzeja Zapałowskiego, 
posłów z województwa podkarpackiego, 
którzy nie mogli być obecni ze względu na 

posiedzenie Sejmu, wojewody podkarpac
kiego pani Ewy Draus, marszałka Leszka 
Deptuły, który w tym czasie przebywał w 
Brukseli, 

Przedstawiając charakterystykę fir
my, Stefan Orzech podkreślił, że firmo 
Orzech i MOrex" zatrudnia ok. 350 osób 
i eksportuje swoje wyroby do 15 krajów 
świata, w tym do USA, Kanady, Niemiec, 
Izraela a nawet do Mongolii, przez co 
tworzy nowe miejsca pracy. Firma otrzy
mała wiele prestiżowych nagród: Godło 
Agrc* Polska, Konsumencki Znak Jakości. 
Wiarygodna Firma Województwa Podkar
packiego oraz Złotą i Rabinową Kulę jako 
Lider woj. Podkarpackiego. 

Po części oficjalnej był uroczysty ban
kiet. Uroczystość 10 - lecia uświetniła 
orkiestra dęta „Orzech" pod batutą Stani
s ł a w a Wrony oraz kapcia ludowa. 

Uch) 

Gratulacje składają władze Powiatu Kolbuszowskiego - starosta 8. Romaniuk 
tpo lewej) i przewodniczący Rady J. Kordys. 

Pan Stefan Orzech z synem odbierają gratulacje i kwiaty od władz Miasta 
i Gminy Kolbuszowej. 



26 p r z e g l ą d K O L B U S Z O W S K I Nr 158 

LASOWIACKIE ZIMIOKI 2006 
cd. ze str. 3 
również licznie zgromadzeni mieszkańcy Gminy Kolbuszowa i 
okolic. 

Przy tej okazji Burmistrz Kolbuszowej Jan Zuba uhonorował 
wszystkie osoby, które swoją pracą społeczną przyczyniły się do 
krzewienia kultury ludowej w Kolbuszowej Górnej. Pamiątkowe 
statuetki wraz z podziękowaniami otrzymali: Maria Augustyn, 
Maria Chruściel, Elżbieta Czachor, Aleksandra Frączek, Maria 
Jędrychowska, Aniela Kitrys, Dorota Michałek, Emilia Olszowy, 
Eugenia Stąpor, Irena Ząbczyk, Henryk Chmielowiec, Jan Fryc, 
Leopold Machowski, Dariusz Pawlina, Eugeniusz Olszowy, 

Po otwarciu budynku przez przerżnięcie symbolicznego bala 
drewna oraz poświęceniu obiektu przez ks. Bogusława Bcmbenika 
odnowione Centrum Kultury Wsi zostało oddane do użytku. 

Bogaty program „Laeo wiać kich Zim i oków" otworzył konkurs 
„Na&egojedzenia" do którego zgłosiło się 10 grup pr?y goto wuj acych 
tradycyjne lasowiackie jadło. Niełatwy orzech do zgryzienia miało 
jury w składzie: Lucyna Karkut, Janina Olszowy, Jerzy Dynia, 
które po burzliwych obradach wyłoniło zwycięzców. 

Nagrodę za tradycyjną potrawę zimioczaną otrzymało Koło 
Gospodyń Wiejskich w Kolbuszowej Górnej za kapustę zimioczaną 
i placki zimioczane, w kategorii potrawy niezimioczanej Zespół 
„Lasowi aczki" z Baranowa Sandomierskiego, za tradycyjne pie
czywo Koło Gospodyń Wiejskich z Pigan i tradycyjny napitek Koto 
Gospodyń Wiejskich z Ujeznej. W konkursie przaśnego humoru 
„Nase śmiehy" najlepszy monolog należał do pa:ii Marii Gul z 
Cmolasu, a najdowcipniejszy występ kabaretowy przedstawił Ze
spól „Piganeczki" z Pigan. Tradycyjne dania regionalne: kapusta 
zimioczaną. kacapoły, pierogi, pączki ziemniaczane i inne smako
łyki cieszyły się wielkim zainteresowaniem, czego wyrazem był 
wielki apetyt zgromadzonych. Na nowej scenie zagrały zespoły 

ludowe: „Widelanie", „Raniżowianie", „Kapela Władysława Pogo
dy", „Kapela Wałasi". Zespół Regionalny z Koniakowa oraz Zespół 
Pieśni i Tańca „Górna", Niedzielną biesiadę zakończyła huczną 
zabawa taneczna. Na kolejne spotkanie z kulturą wsi lasowiackiej 
zapraszamy za rok! 

Justyna Mucha 

Budujemy basen... 
cd. ze str. 1 

W hali basenowej znajdować się będzie: basen sportowo-
rekreacyjny o wymiarach 12 m x 25 m i głębokości od 1.60 m do 
1,80 m oraz druga niecka do nauki pływania o głębokości od 60 
cm do 80 cm. 60 metrowa zjeżdżalnia, zaplecze rehabilitacyjne, 
rekreacyjno - sportowe i pomieszczenia do hydroterapii oraz 
kawiarenka to atrakcje budowanej pływalni. Powierzchnia użyt
kowa obiektu wynosi 3753,40 ma. Projekt basenu wykonany został 
przez Biuro Projektowe Jfcrt- Faktory" z Dębicy Zakończenie prac 
planowane jest na październik przyszłego roku. a koszt 1 etapu 
to 4 842 199,52 zł. 

Jus tyna Mucha 

Sprostowanie 
W związku z artykułem pt. „Dożynki Gminne Kłapówka 2006", 

jaki ukazał się na łamach Przeglądu Kolbuszowskiego nr 156 z 
sierpnia 2006r, pragnę poinformować, że reprezentacja sołectwa 
Bukowiec przekazała wieniec dożynkowy panu Henrykowi Kola 
czowi - Prezesowi Ochotniczej Straży Pożarnej w Bukowcu. 

W a l d e m a r Z a r ę b s k i 

k a n d y d a t do 

S e j m i k u 

W o j e w ó d z t w a 

P o d k a r p a c k i e g o 

z l i s ty L i g i P o l s k i c h R o d z i n 

l i s t a n r 2 , p o z y c j a 2 

Waldemar Zarębski, zam. w Kolbuszowej. 
Lat 43. 
Żonaty, dwóch synów. 
Lekarz, specjalista chorób wewnętrznych. 
Pracuje w Oddziale Dialiioterapii i Nefrologiir 

gdzre pełni funkcję Zastępcy Ordynatora, 
oraz w Gminnym Ośrodku Zdrowia w Cmolasfe 
i Domu Pomocy Społecznej w Gmulagie. 
Wieloletni działacz Unii Polityki Realnej. 
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Odszedł mecenas Dy ło 
W d n i u 6 w r z e ś n i a br . K o l b u s z o w a p o ż e g n a ł a s .p , S t a n i s ł a w a 

D y ł o , w y b i t n e g o a d w o k a t a , w s p a n i a ł e g o c z ł o w i e k a , p a t r i o t ę , do
brego k a t o l i k a . 

barwy i proporcje. Tak trudno doczekać się 
ze strony ludzi sprawiedliwości. Pisze jeden 
z autorów: „Świat współczesny wygląda tak 
dziko jakby się na nim Chrystus wcale nie 
narodził. A ten proces dziczenia wiąże się 
bezpośrednio z utratą poczucia sprawie
dliwości" .Dlatego prawdą pocieszającą i 
mobilizującą do pozytywnego działania jest 
ta ( że sprawiedliwość ostatecznie zwycięży. 
Oczywiście dla wszelkich rodzajów ziem-
skieh krętaczy Sąd Boży może być poraża
jący - nie tylko ze względu na wyrok, ale 
również ze względu na przedmiot rozprawy 

- bo sądzeni będziemy z miłości. Ewangelia 
Mateusza zapisuje brzmienie pozytywnego 
wyroku: „Wszystko, co uczyniliście jednemu 
z tych braci moich najmniejszych - mnieście 
uczynili"1. Człowiekowi zmysłowemu trudno 
byłoby realizować miłość do Boga niewidzial
nego. Syn Boży przychodząc na ziemię wciela 
się niejako w osobę konkretnego człowieka 
- co ułatwia nam zadanie miłowania Boga 
poprzez miłość okazywaną człowiekowi. 

Prowadzimy rozważanie o Bożej 
sprawiedliwości i sądzie na pogrzebie ś.p. 
Stanisława - pana mecenasa Stanisława 
Dyły (jak to zawsze mówiliśmy) a więc czło
wieka, który przez długie lata pracował w 
wymiarze ludzkiej sprawiedliwości jako 
adwokat. 

Jak potwierdzają świadkowie jego życia 
- powołanie zawodowe wypełnia! niezwy
kle sumiennie, solidnie i pracowicie. Jako 
człowiek prawy zyskał sobie szacunek kol-
buszowskiej społeczności, do której przybył 
w latach 50 - tych. Dal się również poznać 
jako człowiek życzliwy, delikatny, wysokiej 
kultury ale też i bardzo dobry sąsiad. 

Pan mecenas Dyło był autentycznym 
patriotą, któremu zawsze leżało na sercu 
dobro Ojczyzny. W czasach okupacji nale
żał do Armii Krajowej, okręg ropczycki. Po 
wojnie był szczerym i aktywnym antyko-
munistą. Gorąco reagował na wydarzenia 
polityczne i radował się 
przemianami zachodzą
cymi w Polsce po po
wstaniu Solidarności. 

Świętej pamięci 
Stanisław był człowie
kiem ciężko doświad
czonym cierpieniem z 
woli Opatrzności Bo
żej. Boleśnie przeżył 
tragiczna śmierć żony. 
a później przyszła cho
roba, która na długie 
lata zmieniła jego życie 

Zgodnie z życzeniem jego córki, zamiast 
nekrologu zamieszczamy obszerne fragmen
ty kazania wygłoszonego podczas Mszy iw. 
Pogrzebowej przez kolbuszowskiego kapłana 
ks Jana Chmurę, 

B P 

„Postanowione ludziom raz umrzeć, 
a potem sąd" (Hbr 9) 

B ę d z i e m y s q d z e n i 

z m i ł o ś c i . , . 

{,..) Wszystko na ziemi poddane jest 
prawu przemijania. Przemija postać tego 
świata. Przemijają wszystkie bez wyjątku 
rośliny i umierają wszystkie zwierzęta po 
swym dłuższym lub krótszym radowaniu się 
życiem. Znikają, jedne za drugimi ludzkie 
pokolenia, Ludzie - chociaż podlegli prawu 
Śmierci to tylko oni są wyjęci spod prawa 
unicestwienia. Są zaszczyceni i wyróżnieni 
przywilejem nieśmiertelności. „Postanowio
ne ludziom raz umrzeć, a potem sąd." 

Czy powinno się mówić o sądzie Bo
żym na pogrzebie? Czy misją Kościoła nie 
jest niesienie pocieszenia ludziom głównie 
zranionym faktem śmierci w rodzinie lub 
gronie najbliższych? Owszem, rodzinie i 
bliskim śp, Stanisława składamy wyrazy 
współczucia i modlimy się, by nadzieja 
chrześcijańska a nawet pewność nieprze
rwanego życia śp. Stanisława opromieni
ła to rozstanie się z nim na ziemi. Jednak 
zauważmy, że prawda o sądzie Bożym nie 
należy do przygnębiających ale raczej do 
prawd podnoszących na duchu. Ponieważ 
jest to prawda o ostatecznym zwycięstwie 
sprawiedliwości. Napisał sw, Paweł: „Wszy
scy przecież staniemy przed trybunałem 
Boga, aby każdy otrzymał zapłatę za uczyn
ki dokonane w ciele - złe lub dobre". 

Sąd Boży wieńczy dzieło ludzkiego ży
cia. Kie jest on taki, jak ludzkie osądzanie 
drugiego człowieka* często bardzo subiek
tywne, powierzchowne, skażone ignorancją 
i przewrotnością. Chrystus znający tajniki 
serc ludzkich osądzi każdego indywidual
nie a Jego sprawiedliwość opromieniona 
jest Jego wszechwiedzą i Boskim miłosier
dziem. Nasze ułomne osądzanie Bóg poddał 
Osądowi sumienia, ale okazuje się, że i ten 
strażnik sprawiedliwości jest niedoskonały. 
Wielu ludzi nie liczy eię z głosem sumienia 
wykoszlawia je i zagłusza. 

We współczesnym świecie rozlewa się 
Szeroko krzywda ludzka, która ma różne 

Sianisłau! Dyło U924 - 2006) Zdjęcie wykonane 
w marcu br. przez A. Kardysia. 

i życie bliskich. Dlatego można do niego 
odnieść słowa z Księgi Mądrości: „Bóg ich 
bowiem doświadczy! i znalazł ich godnymi 
siebie. Doświadczył ich jak złoto w tyglu i 
przyjął ich całopalną ofiarę. Choć nawet w 
ludzkim rozumieniu doznali każni, nadzieja 
ich pc!na jest nieśmiertelności". 

Również nasza nadzieja pełna jest 
nieśmiertelności. Śp. Stanisław był dobrym 
katolikiem. Poznałem go niecałe 20 lat 
temu. W kościele zajmował stale miejsce 
przed Ołtarzem Serca Pana Jezusa, Ak
tywnie uczestniczył w życiu społecznym 
parafii, dzieląc z nami radości i troski. 
Jego serce nie było pustynią bo miało wiele 
przychylnych kącików dla każdego z nas. Z 
nadzieją pełną nieśmiertelności zanosimy 
przed Majestat Boga serdeczne modły za 
niego. Ufamy Bogu, który najlepiej wie, 
jak trudne dźwigać śmiertelne ciało i jak 
trudno być dobrym człowiekiem, jak trudno 
trwać w sprawiedliwości. Ufamy, że da mu 
zakosztować wiecznego pokoju i że spełnią 
się słowa Księgi Mądrości: „Ci którzy Bogu 
zaufali - zrozumieją prawdę: wierni w mi
łości będą przy Nim trwali! Łaska bowiem i 
miłosierdzie dla Jego wybranych". Amen. 

Wyrazy współczucia 
Rodzinie Zmarłego 

ś p . K a r o l a S T A R C A 

byłego działacza Zwiqzku Zawodowego 
"Solidarność" w Zakładach Obuwniczych 

w Kolbuszowej 
- składa MKK NSZZ 'Solidarność' 

w Kolbuszowej i Redakcja 
Przeglądu Kolbuszowskiego 
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Można było zrobić więcej... 
R o z m o w a z p a n e m T a d e u s z e m K a s z a 

CmoLas 
Mija czteroletni okres działania 

Rady gminy Cmolas. Co udało się zrobić 
w tym czasie t 

-Analizujcie kończącą się kadencję i oce
niając działania Rady zauważyłem niestety 
że chociaż powinniśmy nie rozwiązujemy 
kluczowych problemów i nie skupiamy się 
na istotnych sprawach naszych środowisk 
jak bezrobocie, zubożenie ludzi i brak per
spektyw na przyszłość. Natomiast udało się 
zrealizować kiłka ważnych inwestycji takich 
jak: - budowa i oddanie do użytku Domu 
Kultury w Cmolasieh kilka odcinków dróg 
gminnych m in. w Porębach Dymarskich, 
Cmolasie,Trzesówcei w Jagodnikuhułożenie 
chodnika Cmolas- Hadykówka a szczególnie 
chodników w Cmolasie, zbudowano 2 parkin
gi w Cmolasic 

Niestety kilku projektów nie udało się 
zrealizować ponieważ zabrakło zaangażowa
nia radnych min: budowy drogi w Ostrowach 
Tuszowskich. Nie udało się wykonać nie
których odcinków dróg gminnych jak droga 
za zabytkowym kościółkiem, którą przecho
dzą procesje fatimskie, a były budowane 
drogi nie użyteczne. Przez ten okres czasu 
nie udało się sprowadzić przede wszystkim 
przedsiębiorców, aby zmniejszyć problem 
bezrobocia. Może dlatego że wiele propozycji 
i projektów nie znajdowało akceptacji u ludzi, 
którzy mają wpływ na rozstrzygnięcia w tej 

r a d n y m R a d y G m i n y 

dziedzinie. Właściwie brakuje działań w tej 
dziedzinie... 

Jak wyglądała współpraca z radny
mi podczas tej kadencji Rady? 

- TYudno powiedzieć że to była współ
praca gdyż wcześniej były przewidziane i 
narzucone pewne rozwiązania. 

Jacy ludzie pana zdaniem powinni 
wejść do samorządu aby spełniali au
tentyczną służbę spoteczności lokalnej 
aa rzecz rozwiązywania problemów, 
którymi ta społeczność żyje? 

- Samorządom potrzeba ludzi auten
tycznie zaangażowanych, a nie szukających 
własnego interesu. Ludzi którzy nie dają 
się manipulować a kierują się własnym ro
zumem i dobrem wspólnym. Radni powinni 
mieć wyrobione pełne przekonanie co do reali
zacji zadari, które powierzyli im wyborcy. 

Nie da sif ukryć że te wszystkie prze
miany i brak pracy doprowadziły do 
zubożenia wielu ludzi, w tym calyck 
rodzin. Czy Rada Gminy dostrzegała to 
zjawisko- Jak próbowaliście pomagać 
ludziom w zaistniałej sytuacji? 

- Na początku kadencji pewna grupa 
osób w Cmolasie, w tym radnych, we współ
pracy z Caritasem sprowadziła produkty 
spożywcze dla najuboższych. Z wejściem do 
Unii Europejskiej powstał Fundusz dożywia

nia ludzi najuboższych. Na terenie Podkarpa
cia tę funkcję przejął podkai-packi Bank Go
spodarki Żywnościowej. Weszliśmy w kontakt 
z tą organizacją i otrzymaliśmy od 4 do 5 

„Druga do nikąd". Rzadko, bo rzadko, ale budo
wane są takie drogi. 

przydziałówwroku, wsumie 61tonżywno-
ści. Która to żywność została rozprowadzona 
na terenie gminy Cmolas. Jednak nie zawsze 
dobrze układała się współpraca z przedstawi
cielami gminy. Dlatego w przyszłości patrząc 
na zubożenie społeczne wielu rodzin musimy 
jako radni być bardziej uczuleni na sprawy 
społeczne i sytuację życiową wjakiej znalazło 
się wiele rodzin. 

Czego oczekuje pan po obecnych uty-
borack do samorządów? 

- Mam nadzieję że nadchodzące wybo
ry samorządowe przyniosą wiele dobrych 
rozwiązań a wyborcy wyłonią trafnych kan
dydatów. 

Dziękuję za rozmowę, 
Rozmawia ł Marciu Maaur 

Z dziejów wsi i szkoły Kolbuszowa Górna 
Największym zakładem produkcyjnym 

w Kolbuszowej Górnej była Spółdzielnia 
Mleczarska. Powstała ona w połowie lat trzy
dziestych XX wieku z inicjatywy pana Fran
ciszka Ingrama, powiatowego agronoma, 
wraz z miejscowymi działaczami. Rozwijają
cy się szybko w tym czasie Centralny Okręg 
Przemysłowy wchłaniał produkty mleczarni 
z Kolbuszowej Górnej. Te<n Zakład Mleczar
ski na początku prowadził Stanisław Stąpor, 
Później prowadził go pan Jan Głowacki. W 
latach pięćdziesiątych władze komunistycz
ne odebrały panu Głowackiemu mleczarnię! 
utworzono z niej Spółdzielnię. Spółdzielnia 
Mleczarska w Kolbuszowej Górnej działała 
do 2003 roku. Kolejnymi jej prezesami byli: 
Antoni Bochniarz, Marian Jamróz z Wery
ni, Stanisław Ingram, syn wspomnianego 
wcześniej Franciszka i Tadeusz Wożniak, za 
którego Spółdzielnia została zlikwidowana. 
Długoletnim kierownikiem produkcji był Sta
nisław Augustyn, a głównym księgowym Jan 
Dobrowolski. U progu XXI wieku na terenie 
województwa podkarpackiego działało ponad 
20 Okręgowych Spółdzielnie Mleczarskich, 

obecnie pozostało tylko 3. Jedną z nich jest 
Spółdzielnia „Re.3mleczn w Trzebownisku, 
której zarząd sprytnie podszedł Spółdzielnię 
w Kolbuszowej Górnej o przyłączenie jej, do 
Trzebowniska. Efektem tego działania było 
rozwiązanie Spółdzielni na Górnej. Kilku 
pracowników górnieiiskiej Spółdzielni do
jeżdża do TYzebowniska, a około 40 przeszło 
na emeryturę łub zasiłki przedemerytalne. 

Są tacy pracownicy Spółdzielni, których nie 
objęła żadna osłona socjalna i są bezrobotni, 
bez prawa do zasiłku. Z ubolewaniem należy 
stwierdzić, że upadek Spółdzielni Mleczar
skiej na Górnej odebrał miejsca pracy sporej 
części mieszkańców tej wsi. 

cdn. 

H.Dudzińska 
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WITOLD WOJDYŁO 
36-105 C M O L A S 250 A, TEL. 017 2837 518 

| UKŁAD WTRYSKU: BENZYNA, DIESEL 

| UKŁADY HAMULCOWE: ABS, ARSR, ESP 

• PODUSZKI POWIETRZNE 

SPECJALISTYCZNY 
GABINET LEKARSKI 

DR N. MED. 

ARKADIUSZ FLIS 
SPECJALISTA GINEKOLOG - POŁOŻNIK 

36-100 Kolbuszowa 
ul. Obrońców Pokoju 15 
/nad Pawilonem Handlowym PZGS/ 

U S G , C Y T O L O G l A 
GODZINY PRZYJĘĆ: 

Wtorek, Piątek 17.15-19.15 
/ pozostałe dni tygodnia po kontakcie 

telefonicznym/ 

Telefon: 017 22 73 314; 0601 257 537 

W P O D K A R P A C K I E C E N T R U M 
C O N S U L T I N G O W E PC 

Z SIEDZIBĄ W KOLBUSZOWEJ, Ul. KOLEJOWA 10, TEL. 0607995337 
O F E R U J E : 

I USŁUGI CONSULTINGOWE 

Opracowywanie biznes planów, 
Przeprowadzanie analiz finansowych przedsiębiorstw, 
Sporządzanie wniosków kredytowych oraz pomoc przy 
późniejszej sprawozdawczości na rzecz banków. 
Pośrednictwo oraz pomoc przy realizacji kontraktów 
lesingowych., 
Inne usługi consultingowe zgodne z oczekiwaniami klien
tów. 

U PROWAJTJZEN1E KSIĘGOWOŚCI W ZAKRESIE: 

Księgi Rachunkowe 
Podatkowa Książka Przychodów i Rozchodów 
Ryczałt od przychodów ewidencjonowanych 
Place 
Kadry 
Nadzór księgowy i doradztwo 
Pozostałe usługi 

O F E R U J E M Y DODATKOWO: 

Reprezentowanie klienta przed urzędem skarbowym 
Obsługę kontraktów menedżerskich 
Obsługę środków trwałych 

• Sporządzanie dodatkowych raportów i zestawień; 

I I I USŁUGI PRAWNICZE: 

a) Udzielanie porad prawnych sporządzanie pism proce
sowych z zakresu : 

• Prawa pracy i ubezpieczeń społecznych, 
• Prawa cywilnego ( sprawy rozwodowe, spadkowe, konsumenc¬

kie...) 
• Prawo gospodarcze 

W ramach stałej współpracy najlepszymi kancela
riami prawnymi istnieje możliwość reprezentowa' 

nia naszych klientów przed sądami powszechnymi. 

b) Obsługa prawna podmiotów gospodarczych: 
• Pomoc przy zakładaniu, przekształcaniu i rejestracji 

spółek, a także przy ich likwidacji i upadłości. 
• Opracowywanie, opiniowanie umów cywilnych funkcjo

nujących w obrocie gospodarczym. 
• Pomoc przy sporządzaniu wewnętrznych aktów podmio

tu gospodarczego 
• (regulaminów wynagradzani a, pracy, socjalnych ukła

dów zbiorowych pracy) 
• Przygotowywanie wniosków i pism, odwołań, 
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* ' SUWALSKA FABRYKA OKIEN i DRZW11 

S K Ł A D F A B R Y C Z N Y K O L B U S Z O W A 

P l a c W o l n o ś c i 5 4 , te l . 0 1 7 2270 090 

PCV, A L U M I N I U M , D R E W N O 
ROLETY, PARAPETY, MONTAŻ 

T R A N S P O R T , P O M I A R i W Y C E N A - G R A T I S ! ! ! 

STACJA KONTROLI POJAZDÓW 
FHU "Bratek" Kolbuszowa Górna 275, tel./fax 017 22 73 466, O 500 170 306 

Czynne: 
poniedz. piątek - 8 0 0 - 18 0 0 , sobota 8 0 0 - 14 0 0 

BADANIA TECHNICZNE - PRZEGLĄDY REJESTRACYJNE 

nas -H 
• samochody osobowe - dostawcze do 3,51 
• ciągniki rolnicze 

• samochody z instalacją gazową, - motocykle 

OFERUJEMY: 
• części zamienne do samochodów krajowych i zagranicznych 
• klocki hamulcowe 
• szczęki 
• elementy zawieszenia r układów kierowniczych 
• tłumiki 
• amortyzatory - Wymiana Gratis 
• oleje: S H E L L WYMIANA GRATIS!!! 

BP WYMIANA GRATIS!!! 
• filtry oleju i powietrza 
• kompleksową diagnostykę pojazdów 

• naprawy, regulacje na miejscu, SUPER OFERTA 
* regulacja geometrii zawieszenia na najnowszym urządzeniu komputerowym firmy BEISSBARTH 

BEZPŁATNIE: 
• sprawdzimy pełną geometrie zawieszenia pojazdu - przy zakupie 4 szt. opon dotyczy również naszego centi 

serwisowego ogumienia - {Plac G S Kolbuszowa), teł. 017 22 74 359 

Tylko U : 
Serwis klimatyzacji samochodowych 

uzupełnianie gazu 

czyszczenie instalacji klimatyzacyjnych 

try do wkładów klimatyzacji 
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7 E T - B U D . 

CENTRUM 
DRZWI I PANELI 

• S I D I N G , P O D S U F I T K I 
• D O C I E P L E N I A 

• K O R E K Ś C I E N N Y I P O D Ł O G O W Y 
• O K N A , PARAPETY 

SIEDZIBA: KOLBUSZOWA, PLAC GS 
TEL. 01 7 22 70 045 

ZAPRASZAMY DO NOWEGO SALONU SPRZEDAŻY! 

C E N T R U M H A N D L O W E 

O R Z E C H 

ul. 11 listopada 3, 36-100 Kolbuszowa 
DO PAŃSTWA DYSPOZYCJI: 

DOLNA KONDYGNACJA: AGD, RTV, 
Art. Elektryczne, 1001 Drobiazgó-
w(serwisy obiadowe, sztućce, pla
stiki iłp.) Kwiaciarnia, Pasmanteria, 
Nowo Otwarte Stoisko „Kora"{ręcz-
niki, pościel) 

I PIĘTRO : Odzież damska i męska, 
Obuwie damskie i męskie, Zabawki, 
kosmetyki, Pamiqtki okolicznościo
we, Rozlewnia Perfum, Art.szkolne i 
papiernicze, Świat dziecka, Biżuteria, 
EkopraJnia 

PARTER : Art. Spożywcze, Chemia 
gospodarcza, Usługi Foto, Kantor 
Wymiany Walut, Bankomat, Stoisko 
Monopolowe 

II PIĘTRO: Specjalistyczne gabinety le
karskie, Badania USG, EKG, Gabinet 
Ginekologiczny, Gabinet Rehabilitocyj-
ny(Fizykoterapii), Gabinet Pielęgniarski, 
Analityka 

Z A P R A S Z A M Y N A U D A N E Z A K U P Y ! ! ! 

www.sklepy.orzech.com.pl 

http://www.sklepy.orzech.com.pl
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Pak 
A r t . P a i B pierniczę i uiurowe 

Kolbuszowa, ul. Piekarska 11 
Oferuje: 

• artykuły biurowa, szkoine 

• papier komputerowy, rolki do kas fiskalnych DRESCHER 

• materiały eksploatacyjne do komputerów, drukarek, ksera 
(tonery, atramenty, aplikatory, taśmy barwiące) 

• druki akcydensowe 
• papiery: POLSPED, POLLUX i inne 

• przybory dopisania B a f f l & g 

Z A P R A S Z A M Y : 

pon. - pt. 9 0 0 - 17°°, 
sob. 8 D D - 1300 

te 017 22 72 815 
Pełna obsługa biur i urzędów 

z dostawą na miejsce. 

Z. P. U. H. 

T A M T 

Adam Foryś 
k o l b u s z o w a ; u l . j. w i k t ó r a 15 

( b o c z n a u l . R z e s z o w s k i e ] ) 

t e l . / f a x 017 22 73 047 

k o m 0 510 463 899 
Oferuje: 

• M A R K O W E p ł y t k i c e r a m i c z n e 

• S Y S T E M Y D O C I E P L E Ń 

( G R E I N P L A S T , C E R E S U ) 

• B E T O N Z T R A N S P O R T E M 

Z A P R A S Z A M Y 
W G O D Z . 700 - 1700 

W S O B O T Y 700 - 1300 

Z E G A R M I S T R Z - D O R A B I A N I E K L U C Z Y 
"Super Czas" S t a n i s ł a w J a d a c h 

36-100 Kolbuszowa ul. 11 -Listopada 1.1 obok Starostwa, tek (0-17)22 74 09G. 
Sprzedaż: zegarów, zegarków, budzików, kalkulatorów i innego asortymentu. 

Gwarantujemy wysoką jakość i dobre ceny j j j 

PAKFOL sp. Jawna 
Kolbuszowa, ul. Kilińskiego 4 (boczna Piłsudskiego, leL 10-17) 2273 241, 

teUfax <Q-17> 2273 240, www.pakfoi.pl, e_mail: pakfol@pakfoLpl 
Oferuje do sprzedaży: 

* rękawy Foliowe LDPE, - KD bezbarwne - kolorowe • taśmy foliowe 
LDPE • HD bezbarwne * taśmy Foliowe LDPE - termokurczliwe 

• worki ftiowe LDPE - HD • worki na śmieci • [orby reklamowe LDPE 
- HD I nadruk w czterech kolorach. j ^ 

O K N O T E R M m 
drzwi wewętrzne, zewnętrzne, parapety 
OKNA Drewno PCV Aluminium 

Szyby niskoemisyjne k=1,0W/m2 

tel. 017 22 73 500 
36-100 Kolbuszowa, ul. Obr. Pokoju 9 

p r z e g l ą d Wydawca: Forum G:ty«alell Ziemi Kolbuszowskiej 36-100 Kolbuszowa, ul. J Bytnara, lal. 2273 BSfir 2273 564, 2271 2272 
736: Redaguje: Redaklof nac?elny • Adam JflROSZ.[§jar Bû ik] Dirola Gorzelany. Sianięlaw Gwzelany. Adam Kowalski, Jan 

—r Stowronskl. Benedyk! Popek. Konto: Bank Polska Kaw Opięto SA Gnipa PEKftO SA NRB 21124026271111000032551925. 
ł 1 8 K O L B U S Z O W S K I ^mBniBidruk:-AB*KUS"K136'1̂  

J * Internet: nflptfŵ .koIrĥ rwa.bE.plabâ ^ Redakcja zastuega sobie prawo skracania maileriaddw. ISSN 1332-7646. 

http://www.pakfoi.pl
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S T W - r o k p o w s t a n i a 1 9 6 5 

S P Ó Ł D Z I E L N I A T R A N S P O R T U W I E J S K I E G O O D D Z I A Ł W K O L B U S Z O W E J 

Tei. 0 1 7 2 2 7 1 6 6 6 , 0 1 7 2 2 7 1 9 6 2 , F a x 0 1 7 2 2 7 1 4 6 5 
OFERUJEMY USŁUGI: Badania techniczne pojazdów: 

Czynne poniedziałek - piątek 7 - ló, sobota 7 -13 
S a m o c h o d y o s o b o w e - d o s t a w c z e do 3.51 
Ciągniki rolnicze 
S a m o c h o d y z instalacjq g a z o w q - motocyk le 
B a d a n i a : c , cl. e. f 

O F E R U J E M Y 
• naprawy samochodów osobowych i ciężarowych • naprawa i serwis ogumienia: 

• wymiana opon do samochodów ciężarowych, TIR, maszyn i clggników rolniczych oraz samocho
dów osobowych • profesjonalne urzqdzenia i materiały. 

Wymiana i sprzedaż olejów silnikowych, przekładniowych, hydraulicznych. 
Czynne poniedziałek - piqtek 7 -17, sobota 7 - 13 

Usługi transportowe samochodami skrzyniowymi i samowyładowawczymi 

Stacja paliw prowadzi sprzedaż 
Czynne poniedziałek - piqtek 7-16, sobota 7 - 1 5 

• Oleju napędowego i etylino U 95 - dostawy tylko z ORLEN PŁOCK • akcesoria • oleje silnikowe • przekładniowe 
• płyny niezamarzajgce do układów chłodzenia • sznurki do pras samozbierajqcych itp. 

• Sprzedaż materiałów budowlanych: cement, wapno, cegła, piasek, żwir. 
Informujemy, ze od 1 listopada 2002r sprzedaż węgla i koksu przeniesiona została z rampy PKP 

na teren zajezdni STW ul. Handlowa 2. 
W ciągłej sprzedaży węgiel orzech, kostka i koks - dowóz do 3 km. Gratis 

Stosujemy: niskie ceny z możliwościg negocjacji, upusty, niespodzianki 
Sprawdź nasze cenyiH 

N a t o C i ę s t a ć ! N a j n i ż s z e c e n y ! 

i S K L E P F I R M O W Y 

S A M O O B S Ł U G O W Y 

zapraszają Państwa n a c o d z i e n n e zakupy 

artykułów spożywczych i przemysłowych 

oraz d o B A R U " M I Ś ' ' 
Ko lbuszowa, ul. Rzeszowska 7 

(dawny p l a c m a n e w r o w y nauki jazdy LOK) 
C z y n n y o d 7 Q 0 - 20 D Q , w s o b . 7 0 0 - 15 0 D 

Z a p r a s z a m y 

TOWARZYSTWO UBEZPIECZEŃ I REASEKURACJI S A 

ROK ZAtOZENIA 1920 

OFERUJEMY O C H R O N Ę UBEZP IECZENIOWĄ; 

^ Życia Twojego i Bliskich 

t Twoich finansów 
Domu, mieszkania 
% Samochodu 

t W czasie podróży 
% Ftrmy 

t Gospodarstwa rolnego 
PRZYJDŹ LUB Z A D Z W O Ń , POZNASZ CENĘ 

I ZAKRES NASZYCH UBEZPIECZEŃ! 
NASZ ADRES: 

36-100 Kolbuszowa, ul. Kościuszki 12 
(obok Urzędu Skarbowego) 

tet. 017 22 71 588, 22 70 520, fax0l7 22 70 521 
e-maih zp@plusnetrpl 
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S P E C J A L N A OFERTA CENOWA!! 

- p r z y o r g a n i z a c j i i 
p r z y j ę ć , b a n k i e t ó w , 
s p o t k a ń b i z n e s o w y c h 

» i i n n y c h i m p r e z . . . 

mv w 

n u m u z y k 

t \ ^ * J 1 *lfrj-l 

- - s t _ 4 j « i rn u r A i g y n u m u z y k 

t \ ^ * J 1 *lfrj-l 

- - s t _ 4 j g y 

TeehNid 
centrala: 35-206 Rzeszów 

ul. Okulickiego 16, tei. 017 863 49 80-81 
oddział: 36-100 Kolbuszowa, ul. Sokołowska 1 

(baza Centrali Nasiennej) 
tel. 017/ 74 45 455 , kom. 0 608 096 903 

e-mail : Iechnid@technid.pl, www.Cechnid.pl  
NIP 813-31-BS-727 

D Y S T R Y B U T O R M A T E R I A Ł Ó W KHAilf 
B U D O W L A N Y C H 

I W Y K O Ń C Z E N I O W Y C H WfflTkJjEsj 

PŁYTY KARTONOWO - GtPSOWE /#/ 
iln STYROPIAN 

PROFILE 
MATERIAŁY BUDOWLANE 
MATERIAŁY ELEKTRYCZNE 
FARBY, KLEJE, LAKIERY 
STOLARKA BUDOWLANA 
KABINY, ZLEWOZMYWAKI 
BATERIE 
I INNE... 

Z A P R A S Z A M Y 

p n . - p t 8 M - 17™, s o b . $™ - 1 2 ™ 

p o i m a r 

" G . B . S Y S T E M " K o l b u s z o w a 
ul. Pihudfkitgo 39 id, 017 m 00 99, h, 017 ?S7 00 94, 0 606 9705S7 

M A L O W A N I E D A C H Ó W 
M Y C I E I A N T Y K O R O Z J A 

• prace na wysokościach z zastosowaniem technik 
f sprzętu alpinistycznego 

M A L O W A N I E , K O N S E R W A C J A : 
• kominy • wlefce • rciCHiy • kansIruKcje • nlalypowe - Iru druid [ftiepnt? 

MALUJEMY BLACHODACHÓWKĘ, BLACHY 
POWLEKANE, ALUMINIUM, OCYNK 

m M Y C I E 
MYCIE, CZYSZCZENIE, HYDROPIASKOWANIE 

zimna woda, ciepło woda, paia (0-15QcC) 

• e lewacj i b u d y n k ó w 

• sidingu 

• d a c h ó w 

• kostki brukowej 

• o g r o d z e ń 

• przygotowywanie 
powierzchni przed 
malowaniem 

mailto:Iechnid@technid.pl
http://www.Cechnid.pl
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+0„£LKiAR PO/S" 
W s p . z o . o . 

H U R T O W N I A A R T Y K U Ł Ó W E L E K T R Y C Z N Y C H 

O f e r u j e m y p e t n y a s o r t y m e n t d o i n s t a l a c j i e l e k t r y c z n e j i n i e t y l k o . 

P r o w a d z i m y s p r z e d a ż d e t a l i c z n ą . 

CZYNNE: PN - PT 7 0 0 - 17 0 0 

SOBOTA 8 0 0-13 0 0 

KOLBUSZOWA, UL HANDLOWA 3 

O D DNIA 1 K W I E T N I A Z A P R A S Z A M Y D O NOWO 
O T W I E R A N E G O S A L O N U OŚWIETLENIOWEGO 

RZESZÓW, U L . SIEM1EŃSKIEGO 1 4 (obok D R E W P O L U ) 

TEL 017 227 19 98, 744 45 99 
TEl./FAX 017 2273 685 

ul, TARNOBRZESKA 67 
36-100 KOLBUSZOWA 

Tel/Fa*: 0-17 2271-107 
Tsl: 0-508-064-664 
Tel: 0-5C1-45&-OU2 

www.frex.pl 

C Z Y S Z C Z E N I E - S P R Z Ą T A N I E 

N A S Z A O F E R T A 

^Czyszczenie dywanów i wykładzin 
^Pranie tapicerki meblowej i samochodowej 
^Czyszczenie samochodów, autobusów itp. 
* Przygotowanie samochodów do sprzedaży 
^Sprzątanie poremontowe i budowlane 
^Sprzątanie sklepów, biur, hał. magazynów itp. 
^Czyszczenie i impregnacja kostki brukowej 
^Mycie h akrylowanie, krystalizacja posadzek 
^Czyszczenie ogrodzeń, elewacji, płytek itp. 
^Sprzedaż urządzeń i środków f i r m y 1 1 K B R C M F R 

I N N I J U Z N A M Z A U F A L I 

Z A U F A J I T y 

S T O L R E M m u . 
36-100 Kolbuszowa, ul. ppor Sawy U 

leUłax 017 22 73 200, kom. 0 605 281 968 
www. slolcem.rze.pl, e-mail: slalrem.mr@wp.pl 

O F E R U J E M Y : 

• PARKIETY, DESKI PODŁOGOWE 
• PARKIETY EGZOTYCZNE 
• MOZAIKI 
• KLEJE, LAKIERY, GRUNTY 
• LISTWY, TRALKI. PORĘCZE 

MONTAŻ 
IPARKIETOW 
fi SCHODÓW 

DREWNIANYCH 

http://www.frex.pl
http://slolcem.rze.pl
mailto:slalrem.mr@wp.pl
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Tu kupisz CB 
• akumulatory 

• akcesoria samochodowe ^ - j ^ B f t f t ^ 

• części zamienne do samochodów 
krajowych i zagranicznych 

K o l b u s z o w a , u l J a n a P a w i a II 6 

" M A N H A T T A N " 

tek 0-17 227 51 1 1 , g s m 0 601 836 495 

C Z Y N N E : pn - p i 8 0 D - 1 8 0 f t , 

TU k u p i s z s obo ta 8 0 0 - 1 4 ™ 

MMMW>> 

Jfotio 

wwwmotiptiup1i.pl 

AUTO - MAR - JAN 
SKLEP MOTORYZACYJNY 

Oferujemy: 

- części zamienne i akcesoria 
do samochodów krajowych 
i zagranicznych 

36-100 Kolbuszowa 
uL U-go Listopada 15/1 

icl/fex 01? 22 75 053. 
lei. kom. 0605 %2 380 

PROMOCJA !!! 
przy zakupie: 
AMORTYZATORÓW. U 

HURTOWNIA MOTORYZACYJNA 

Sp rzedaż d e t a l i c z n a 

Oferujemy części zamienne i akcesoria da samochodów 
krajowych, zachodnich I japońskich 
ul. Handlowa 3P 36-100 Kolbuszowa 

tol. 017 227 26 OD 017 227 5S 00 
Czynne w godi. 7.00 - 20,00, w soboty 7.00 - 13.00 

WARSZTAT S A M O C H O D O W Y 
Oferujemy: 

naprawę zawieszenia 
naprawę układu hamulcowego 
wymianę amortyzatorów 
wymianę klocków, szczęk i tarcz hamulcowych 

^^wymianę olejów, filtrów 
wymianę tłumików 
toczenie tarcz i bębnów hamulcowych 
montaż hoków holowniczych 
wymiona rozrządu 

36-100 Kolbuszowa 
ul. Obrońców Pokoju 15 

icl/fa* 017 22 74915, 
tel. komo 603 189 600 

K O L U M B U S 
Biuro Podroży 

PI. Wolności 59,36-100 Kolbuszowa 
tek/fax 017 22 73 402, 0 ł 7 22 74 730 

O f e r u j e : 
I wczasy # wycieczki * bilety autokarowe 

- krajowe I międzynarodowe 
* bilety lotnicze • krajowe 

l międzynarodowe • ubezpieczenia 
»XERO 

Zapraszamy w godz 9 « - T 7 w 

w soboty 9™-i3» 

t e l . ( 1 7 ) 2 2 7 2 B 6 B , K o l b u s z o w a , u l . R u c z k i 9 / 1 O 

http://wwwmotiptiup1i.pl

